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BAĞIMSIZLIĞIN DENETLENMESININ SONUNA DOĞRU



 

Kosova Cumhuriyet’inin ilan edilişinin 

dördüncü yıldönümü

Kosova Meclisi törenli toplantıyla, Kosova Dr. Krasniqi özetle şunları dedi: “ Kosova'nın hızlı bir 

Bağımsızlığı Gününün 4. yıldönümünü kaydetti. Bu şekilde özgürlüğe kavuşması ve bağımsız olmasına, 

törenli toplantıyı Dr. Jakup Krasniqi yönetti, ki bu onun yeniden inşa edilmesi ile demokratikleşmesi, 

yasamadaki milletvekilleri yanı sıra, sözkonusu uluslararası tanınması ve Birleşmiş Milletler Örgütüne 

toplantıda Kosova Cumhurbaşkanı Atifete Jahjaga, üye olan yaklaşık doksan ülke tarafından tanınmasına 

Kosova Başbakanı Hashim Thaqi, devlet, kültür ve dini katkılarını esirgemeyen başta ABD olmak üzere, AB ile 

kurumlarının diğer yüksek yöneticileri, geçen NATO'ya üye ülkeler gibi  tüm uluslararası  

yasamaların eski milletvekilleri ve Kosova'da akredite komşularımıza şükranlarımı sunmak istiyorum”.
Sert savaşın yürütüldüğü kısa bir tarihten ve edilmiş olan diplomasi temsilcileri de hazır bulundu. 

Marşın okunmasından sonra, bu toplantıda hazır Kosova'nın Bağımsızlığa doğru sürekli seferber 

bulunan katılımcılara Kosova Meclisi Başkanı Sn. Jakup olmasından sonra,  Meclis  Başkanı Krasniqi ,  

Krasniçi önsöz konuşmasında bulundu ve diğerleri bağımsızlığın bu dört yılı içerisinde, demokrasi ülkenin 

arasında şunları dedi: “17 Şubat 2008 tarihinde bu kurulması ile konsolidasyonu, devlet kurumlarının 

salonda Kosova Bağımsızlığının ilan edilmesi, özgürlük kalkınması, uluslararası özne olarak güçlendirilme ve 

için savaşan sayısız nesillere ait savaşçıların nihai tarihi heryanlı toplumsal ekonomi gelişmeye doğru büyük 

olayını oluşturmaktaydı. Kosova devletinin yaşı gençtir, adımlar attığını belirtti. 
Sadece onun tüm potansiyelleri ile değerlerini fakat özgürlük ve bağımsızlık için savaşan halkın ideali 

istifade ederek, ekonomi ile politik kalkınmanın hızını eskiydi. Bu ideal, özgürlüğe kavuşmak amacıyla 
iki misli yapıp, Kosova yakışır bir şekilde ve başı dik, oldukça zor bir yoldan geçen ülkemizin kız ve 
coğrafya, tarih ve politik açısından entegre edilmiş olan erkeklerini yıllarca ve yüzyıllarca ilham ve seferber 
Avrupa ailesine girebilir. Bütün yarımadamızda, etmiştir. 

Kosova'nın Bağımsızlığına katkıda bulunan uluslar ve ülkeler arasında entegrasyonlar ve ortaklığın 

uluslararası faktörler hakkında konuşan  Meclis Başkanı ideal sahibi olmaktadır. 

Bağımsızlığının bu dört yılı içinde Kosova demokratik devletin konsolidasyonunun kurulması 
doğrultusunda önemli adımlar atmıştır
ABD, AB ve NATO'ya üye olan ülkeler gibi tüm uluslararası komşularımız takdir edildi

Törenli toplantı 

ABD, AB ve NATO'ya üye olan ülkeler takdir edildi

Salondan bir görüntü
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Çeviri hizmetleri dairesi

5 Mars, 2012

Përmbajtja
Kosova Cumhuriyet’inin ilan edilişinin dördüncü yıldönümü

Arnavutluk bağımsızlığının 100. yıldönümünde Arnavutlar

Macaristan, vize kolaylıkları ve Euro Atlantik entegrasyonları konularında Kosova'yı destekliyor
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Kosova'da Alternatif Enerji

Parlamenter sorular

Avrupa Parlamento Başkanı Martin Schulz'u kutladı

Michael Wood: Uluslararası Lahey Mahkemesi'nin kararı doğru alınmış bir karardır

Bumçi:- “Arnavutluğun Bağımsızlığı'nın 100. yıldönümü Kosovasız, layık olduğu öneme sahip 
olamaz ve yankı yaratamazdı”

Samuel Zhbogar:  “Kosova'nın AB'ne doğru entegrasyon yolunu hızlandırmak için reformları berber 
gerçekleştirmeliyiz”
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Dünya Bankası temsilcisi Olters: “Kosova'da enerji stratejisine ait projeleri destekleyeceğiz”

UPF temsilcisi Wigand : “Kosova emeklilik fonları ve bankalara ait yasaların onayını hızlandırınız”
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Kendi önsöz konuşması sırasında Kosova “Geçmişimize saygı göstererek, özgürlük uğruna 
Cumhurbaşkanı Atifete Jahjaga, eleştirel düşünmede kurban gidenleri ve şimdiki ile gelecekteki yaşamımızı 
rönesans yaparak, politik düşünme ile etkinlikte da saygılamaktayız, çünkü bizi biraraya getiren 
özgünlük oluşturarak, bilinç ve sorumluluk olarak proğramımız Avrupa halkının ailesine güçlü bir şekilde 
bilgelik dokuyarak ve strateji ıle pragmatik çalışma ve katarak, halkımızın en iyi değerlerinin esasına ve çağdaş 
davranış olarak vizyoner platformu sağlayarak, Avrupa değerlerine dayanarak doğru, insancıl ve 
Kosova'nın özgürlüğe kavuşması ve bağımsızlığı için vizueldi.” Bu yolda biz yanlız değildik, Amerika Birleşik 
felsefe ile politik fikrinin her zaman insancıl bir fikir Devletleri, Avrupa Birliği ülkeleri ve bir halkı kurtarmak 
olduğunu belirtti. Bunların hepsi tüm potansiyeller ile amacıyla insani askeri müdahalede bulunan NATO'nun 
kapasiteleri istifade ederek ve yeni bir toplumun inşaatı cömert desteğine sahiptik. Bundan ötürü, Kosova'nın 
olarak çağdaş felsefe ile politik fikirlerle tamamlanmış Bağımsızlığı geri dönülmez bir süreçtir ve bunun 
olan zengin geleneğe sahip görgüleri kullanarak alternatifi yoktur. Biz, işbirliği ile karşılıklı saygının en 
sağlanmıştır. Tüm bunlar, Kosova'nın ilerlemesi ile iyi örneklerinden biri olarak, iyi ikili ile komşu ilişkileri 
gelişmesi için uluslararası topluluk tarafından anlayış ile genişleterek, yörede ve daha geniş barış ve istikrarlık 
destek kazanmasına ve bununla birlikte Amerika faktörüyüz.”
Birleşik Devletleriyle ebedi dostlukla ve NATO'ya üye Konuşmasının devamında Sn. Jahjaga, Kosova'nın 
olmak amacıyla ayan ve refah yolda yürümemizle kendi uluslararası özneliğini kurduğunu ve ortak ile 
bugün Kosova Cumhuriyetini egemen ile bağımsız karşılıklı bir şekilde tanıtıldığını, ileride de tanıtılacağını 
olarak ve aynı zamanda  tüm vatandaşların demokrasi dile getirdi. Kosova Cumhuriyeti vatandaşların ilkesiyle, 
toplumu olarak yaşamamızı sağlamıştır. özgürlükle ve tüm insanlar için ortak hakların 

Konuşmasının devamında Sn. Jahjaga, şimdiye sağlanmasıyla kurulmuştur. Kosova'nın tüm etnik 
kadar elde edilenleri değerlendirirken, topraklarımızda m e n s u p l a r ı ,  o n l a r ı n  s a y ı s ı n ı  g ö z ö n ü n d e  
özgür ve egemen olmak ve Kosovanın özgürlüğe bulundurmaksızın, bütünlüklü ulusal haklarına sahiptir. 
kavuşması ile egemen olması için özgürlük uğruna Bu, birbirimize saygı göstererek, geleneksel halinde 
canlarını feda eden ve halk ile vatanın iyiliği için üstün kurulmuş değerimizdir. 
çaba sarfedenler hatırlanmaktadır. Bu münasebetle Sn. Kosova vatandaşları ile politik özneleri, faydalı 
Jahjaga, bugün tarihsel Başkan Dr. İbrahim Rugova ve hükümet koalisyonları kurarak, yapıcı muhalefeti olan, 
Kosova Kurtuluş Ordusu efsanevi komutanı Adem uyum ile biblik sağlayarak ve bununla birlikte 
Jashari gibi iki sembolik ismin övgüyle anıldığını demokrasi ile devlet kurma süreçlerine katılarak, kural 
belirterek, bunların şimdiki ve gelecekteki yaşamımızın ile yasanın saygılanmasıyla tolerans ve anlayış 
en önemli kişilerden olduğunu vurguladı. ifadesinde bulunmuştur, dedi Kosova Cumhurbaşkanı 

Kosova'nın bağımsızlığa doğru atılan adımlardan Jahjaga.
bahsederken Sn. Jahjaga özetle şunları  dedi :   

Kosova 'n ın kurtuluş  savaş ından sonra ,  
NATO'nun askeri varlığı Balkanlarda yeni bir gerçeği 
sağlamış oldu. 

Trajik tarihin tekrarlanmaması amacıyla, global 
güvenliğin bu önemli kurumunun belirlenmesi, 
yöremizde savaş kışkırtıcısı eğilimlerinin tümünün 
ortadan kaldırılması doğrultusunda büyük rol 
taşımaktadır.  

Meclis Başkanı Krasniqi'nin sözlerine göre, bu 
yıldönümde direniş yılları ve özgürlük şehitlerinin 
bitmeyen dizelerinden savaş çığlığının güçlü sesi ve 
tarihi zaferlerin korunması, halkımızın mükemmel 
geleneğinin değerlerinin sürdürülmesi ve atalarımızın 

Kosova'nın bağımsızlığı geri dönülmez süreçtir

17 Şubat 2008- Kosova ve onun vatandaşlarının doruk olayı

Bu törenli toplantıda katılımcılara hitapta savaşçıları ve Kosovanın özgürlüğe kavuşması için 
bulunan Kosova Başbakanı Hashim Thaçi, 17 Şubat canlarını feda eden kahramanları anmaktayız. 
2008 yılının Kosova ve onun vatandaşları için doruk Anavatanımızın özgürlüğe ve demokrasiye kavuşması 
tarihi olaylardan biri olduğunu belirtti. “Düşlediğimizi için ortak evrensel vizyonumuzu, sürekli politik 
hep birlikte gerçek yaptık”. Kosova Bağımsızlığının çabalarımız ile vatandaşlarımız sayesinde ortakça 
büyük bayramına varmamız için hep birlikte çalışarak, gerçekleştirdik. Kosova Cumhuriyeti hepimizin ve 
üstün çaba sarfettik. Bugün Cumhurbaşkanı Rugova, bununla birlikte dostlarımızın gurur duyduğu başarılı 
komutan Adem Jashari, tüm komutanları, askerleri, bir hikayedir. 

topraklarının ilerletilmesi ile geliştirilmesi amacıyla aslan 
yürekli efsanevi komutanımız Adem Jashari'nin güven 
çağrısı gelmektedir. Konuşmasının devamında Krasniçi 
özetle şunları dedi:” Bizler bağımsızlık için övgüye layık 
ve kahramanlık savaşımızı tamamladık. Önümüzde 
ekonomi gelişmenin, fakirliğin ortadan kaldırılmasının, 
demokrasi gelişmenin ve toplumda yasa ile düzen 
üstünlüğünün büyük bir savaşı bulunmaktadır. Kosova, 
çağdaş Avrupa ülkesi, demokrasi ülke ve uluslararası 
açıdan tanınan ülke olarak bağımsızlığının beşinci yılına 
girmektedir. Kosova bugün, yöremizde ve daha geniş 
oldukça önemli istikrarlık, barışsever ve işbirlikçi 

faktörünü oluşturmaktadır”.

Başbakan Hashim Thaçi

Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi

Cumhurbaşkanı  Atifete Jahjaga
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topraklarının ilerletilmesi ile geliştirilmesi amacıyla aslan 
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oldukça önemli istikrarlık, barışsever ve işbirlikçi 

faktörünü oluşturmaktadır”.

Başbakan Hashim Thaçi

Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi

Cumhurbaşkanı  Atifete Jahjaga
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2012 yılı, demokratik standartların yerine sürekli çabasını değerlendirip, dört yıl içinde 

get ir i lmesi  i şaret i  o larak denet imli  Kosova'da oldukça önemli gelişmelerin 

bağımsızlığın sona ermesinin yılıdır. kaydedildiğini belirtti. Bu dönem içerisinde 

“Kosovada mevcut olan uluslararas ı  yeni iş yerleri açıldı ve Kosovanın her 

kurumlar, bu gibi kapanışa doğru götüren yerinde genel altyapı düzelmiştir. En yüksek 

gündemi güçlü bir şekilde desteklemiştir. kriterleri yerine getirerek, çağdaş Vërmicë-

Öyle ki bugün, fırsatan yararlanarak Kosova Merdar otobanının bir bölümü rekor bir süre 

devletinin güçlendirilmesi yönünde onların içinde sona ermiştir. 
Tüm sosyal kategorileri, eğitim, sağlık, polis, işbirliği ile katkısı için teşekkürlerimi sumak 
şehit ler  i le  malüllerin ai leleri ,  FSK istiyorum. Uluslararası Yönetim Grubunun 
temsilcileri, emekliler, sivil çalışanlar ve üye ülkeleri, Amerika Birleşik Devletleri, 
toplumun hayat i  kurumlar ın ın tüm Avrupa Birliği Devletleri, NATO ve ülkemizi 
t a ş ı y ı c ı l a r ı  i ç i n  m a a ş l a r  a r t m ı ş t ı r .  destekleyen tüm kurumlara teşekkürlerimizi 
Vatandaşların hayat kalitesinin iyileşmesi, sunuyoruz”dedi Başbakan Thaçi.

Ülkenin heryanlı gelişmesindeki elde temel kaygı ile amacı olmaya devam 

edilenlerden söz ederken Başbakan Thaçi, iyi etmektedir, dedi Başbakan Thaçi.

ve genel yönetim felsefesiyle, kurumların 

Arnavutluk bağımsızlığının 

100. yıldönümünde Arnavutlar

"Toplumsal, ekonomi ve politik sistemler, yönetim oluşumları ve kalkınma hızı değişebilir, fakat ebedi 
silinmeyen ve yaşayan ile doğmamış Arnavutların devleti, Arnavutların vatanı olan Arnavutluk 
sonsuza kadar yaşayacaktır".

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi'nin konuşması

Sayın Arnavutluk Meclisi Başkanı Topalli,

Sayın Cumhurbaşkanı Topi,

Sayın Başbakan Berisha,

Sayın bay ve bayan Milletvekilleri,

Sayın dünyanın her yerinde yaşayan Arnavutlar,

Ardımızda kalan yılın ve içinde bulunduğumuz yılın farklıdır, ilk sırada kız ve erkek çocukları olmak üzere 

devlet bayramlarıyla ilgili kutlamaları tamamladıktan devletin-vatanın doğum ayini olarak tanınmaktadır.
Vatan,devlet ya da devlet-vatan ifadesi, hatıralarda sonra, Arnavutlar ın devleti  olan Arnavutluk 
olduğu gibi, evraklarda da kalım işareti olarak oldukça B a ğ ı m s ı z l ı ğ ı n ı n  j ü b i l e  b a y r a m ı  o l a n  1 0 0 .  
zor ve kanlı bir doğum ve bununla birlikte insanlığı yıldönümününe ilişkin daha olumlu bir uvertür tahmin 
kapsayan ölümsüz bir doğum anlamına gelmektedir. edilemezdi. 

Bu gibi yıldönümler, özellikle yüzyılın ardından Tek sözle bu Ulusal Yeni doğuş ve Rönesanstır.
Arnavut diliyle yazılan en eski evrakların tarihinde “ geniş leyen ,  ruhun  va tansever  duygular ıyla  
Unte paghesont premenit atit et birit et spertit sente” tamamlanmasına kıyasla kuşkusuz ki kendi arka 
(Ben Baba adına, Oğul adına ve Kutsal Ruh adına vaftiz planında, anılar ile hatıralar, refleksler ile yansımalar 
etmekteyim) Vaftiz Formülünün yer alması tesaddüf için neticeler, nedenler ile motivleri içermektedir. 

Bu dünyada yaşayan insanların, dünyaya geldiklerinden değildir. “Arnavutluk ne idi, nedir ve ne olacak gibi “ 

itibaren ebeveynlerini, bundan sonra çocuklarını ve kız Sami Frashëri'nin ilk Arnavut politik bildirisine ve 

ile erkek torunlarını hatırlaması mantık öğelerini Prizren'in Arnavut Birliği gibi politik organına 

oluştursa gerek. Yanı sıra, insan neslinin düzeniyle ilgili dayanarak, bu 28 Kasım 1912 yılında şu şekilde yeniden 

biyoloji yasaya göre vatan-devlet olarak ilk olarak evini formülleşmektedir“... Bu günden itibaren Arnavutluk 

ve bundan sonra yaşadığı semti, köyüni ve kentini başlı başına, özgür ve bağımsız oluyor”.
Bu özerklik ile bağımsızlık vaftizi, bu ilan ve tanımaktadır; toplumsal yasaya göre ise durum 

Bağıms ızl ığın ın dördüncü y ı l ında Avrupa Birliği sadece politik mekanizması 

Kosova, politik, diplomasi ve ekonomi gelişme değildir, herşeyden önce değerler sisteminin 

alanında başarılı sonuçlar kaydetmiştir. Hep birleşmesidir. Böylece toplum ile Kosova devleti 

b e r a b e r  b i z l e r  k e n d i m i z i  g u r u r l u  o değerleri, o vizyonu ve Avrupalaşan 

hissetmekteyiz, ülkemizin bağımsızlığa Kosova'nın kurulmasını amaçlamaktadır. 

kavuşmasıyla, Cumhuriyetimizin gelişmesi ve Kosova 'nın her vatandaşı, bu vizyonun 

Avrupa-Atlantik kurumlarına entegre olması gerçekleşmesine katkı sunduğundan dolayı 

amacıyla bugün de hep berber çalışmaktayız”. kendini iyi ve gururlu hissetmelidir.
Başbakan Thaçi'nin sözlerine göre, 

                   Salondan bir görüntü

Arnavutluk Meclisi salonundan bir görüntü
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yaralamalar, sakatlamalar ile izleri bir yana bırakan bu Formülü, yüzyıl tamamlanmadıktan önce tekrar 

olay, bütün bir yüzyıl için dünyanın her yanında ortaya çıktı: “ Demokratik şekilde seçilmiş olduğumuz 

yaşayan Arnavutların fiziksel, ruhsal ve zihinsel halkın yöneticileri olarak bizler, bu Deklarasyon 
barınağı olmuştur. Böylece onlar, Avrupa'nın her sayesinde Kosova'yı, bağımsız ve egemen devlet 
yerinde, Avustralya'da ve Amerika'da görkemli koro olarak ilan ediyoruz”. Bu formül özellikle 17 Şubat 
o l a r a k  “ D a y a n  a n n e ,  k o r k m a ! ”  ş a r k ı s ı n ı  2008 tarihinde telaffuz edilecektir. 
söyleyeceklerdir.   Eski ayini onaylayan Vaftiz 

Eski ayini onaylayan Vaftiz Formülü, yüzyıl a n l a y ı ş  k e n d i m i z i n , e g o m u z u n  v e  k ö t ü  

tamamlanmadıktan önce tekrar ortaya çıktı: “ alışkanlıklarımızın giderilmesinin göstergesi olsun!
Tarihi büyük olay olarak yapmaya iddia etmeksizin, Demokratik şekilde seçilmiş olduğumuz halkın 
nitekim bir ulusa ait tarihin büyük olayları yöneticileri olarak bizler, bu Deklarasyon sayesinde 
kendiliğinden tarihi oluşturmaktadır, şunu belirtmem Kosova'yı, bağımsız ve egemen devlet olarak ilan 
gerekir ki 28 Kasım 1912 yılı dönüşüm, daha doğrusu ediyoruz”. Bu formül özellikle 17 Şubat 2008 tarihinde 
düğüm denilen şeyi aşmaktadır. Arnavutların telaffuz edilecektir. 

Bunlardan ilkini 1462 yılında Gjergj Kastriot'un yakın yaşamında bu çağların çağı, yani bin yılı ayıran 

işbirlikçisi bilgin Pal Engjëll; ikincisini İsa Boletininin noktadır.
O zamandan bu güne kadar ve ileride toplumsal, cesur işbirlikçisi Vloranın yaşlı bilginiİsmail Qemali; 
ekonomi ve politik sistemler, yönetim oluşumları, ve üçüncüsünü Kosova Meclisi milletvekilleri telaffuz 
kalkınma hızı ve kültürel durgunluklar değişebilir, ederken, ortaya ulusal  kahraman Adem Jashari çıkar. 

Her üç olayda, mucize olarak zekilik-cesurluk gibi fakat ebedi silinmeyen ve yaşayan ile doğmamış 

sembiyoz niteliği ortaya çıkmaktadır. Zihin, ruh ve Arnavutların devleti, Arnavutların vatanı olan 

kalbin malgaması olarak meydana gelen eser, hiçbir Arnavutluk sonsuza kadar yaşayacaktır
Öyle ki, bu jubile yıldönümünde hiçbir an ve hiçbir şekilde ilahi haleden çıkamaz.

Önceden de belirtmiş olduğum gibi,bu gibi durum için gurur duygumu, duygusallığımı ve insani 

yıldönümler kuşkusuz ki düşünce ile yansıma memnuniyetimi asla ve asla gizlemek gizlemek 

temelini oluşturmaktadır.İkircimliklerin kilitsel istemiyorum, bunun için ndenim bile yok. Tam aksine, 

anlarında, bilindiği üzere zeki Noli,şu varsayımsal benim için bu doğal olmayan poz olurdu. 

danışmanlığı ortaya attı: Bu gibi koşullar altında 
Her zaman için Arnavutluk “...başlı başına, özgür ve İskender bey ne yapardı?
bağımsız”!Bu ünlü yıldönümünü ve ünlü kişilerin başarılarını 

göz önünde bulundurarak,bu günkü Arnavut devlet 
Teşekkürler!

adamları, liderleri ve yöneticilerinin bilgelik, anlayış 
 

rezonansı, birlik ve çalışmalara davet edilmesinin 

zamanı ve yeri değil mi? İlklerin tecrübesine göre, bu 

geleceğe doğru tek yöndür. Af dileme, pişmanlık ve 

Macaristan, vize kolaylıkları ve Euro Atlantik 

entegrasyonları konularında Kosova'yı destekliyor

- İki ülke arasındaki tarihi ilişkiler, değişik alanlarda işbirliğin yapılması sayesinde yenilenmekte ve 
güçlenmektedir

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup koşulu olarak Kosova'yı tanımaları için AB'nin daha 

Krasniqi, Macaristan'ın Ulusal Meclis Başkanı Sayın beş ülkesine etkide bulunmaları isteminde bulundu.
Yapmış olduğu davet ve Kosova'yı ilk olarak Laszlo KÖVER'i kabul etti. 

Macar is tan  homologu  KÖVER 'e  Kosova 'ya  ziyaret etmesi için imkan sağladığından dolayı 

geldiğinden dolayı  hoşgeldin  di lek ler inde  Parlamento Başkanına teşekkürlerini sunduktan sonra, 

bulunduktan sonra, Parlamento Başkanı Krasniqi, iki Macaristan Ulusal Meclis Başkanı Sayın Laszlo 

ülke arasındaki iyi tarihi ilişkilerin olduğunu KÖVER, Kosova Meclis Başkanıyla önceden yapmış 

hat ır latarak,  bu i l işki ler in yeni leneceği  ve olduğu üç görüşmeyi hatırlatarak, sözkonusu 

güçlendirileceğine emin olduğunu belirtti. Devamında görüşmelerin dostluk temellerini kurduğunu ve iki 

Meclis Başkanı Krasniqi, Macaristan'ın Kosova'ya ülke arasındaki karşılıklı çıkar yönünde geniş işbirliği 

sunmuş olduğu sürekl i  desteği  ve  AB 'nin imkanlarının sağlanmasına yol açtığını belirtti. 
Sayın KÖVER, Kosova ve Batı Balkanların diğer genişlenmesiyle ilgili tutarlı siyasetini değerlendirdi. 

Sayın Krasniqi, kendi homologunu, ülkenin ülkelerinin üyeliği ve bununla birlikte Hırvatistan'ın 

yasamasına adanmış olan çalışmalar, Avrupa bu Birliğe üye olması için gurur duyduğunu belirterek, 

Parlamentosu, AB ülkeleri ve yöre ülkeleriyle varolan AB'nin mecburen genişletilmesi amacıyla AB'yi 

ilişkiler hakkında bilgilendirdi. yönettiği sürece Macaristan politikasının ayan 
Sayın Krasniçi, iki ülke ve parlamentolar arası olduğunu vurguladı. Konuşmasının devamında 
mükemmel  i l i şk i ler in  diğer  enst i tülere  de  Macaristan Parlamento Başkanı, Macaristan Ulusal 
genişleneceğine ve aynı zamanda bunların ekonomi, Meclisi ve Kosova Meclisi ile bugün tanıtılmış olacak 
eğitim ve kültür gibi yaşamın diğer alanlarına da Kardeş Projesinin de (bu proje AB tarafından finanse 
uzanacağına iyimser olduğunu dile getirdi.Yanı sıra edilmekte ve Kosova'daki Avrupa Komisyonunun 
Sayın Krasniçi, Macaristan homologundan, onun Eşgüdüm Bürosu tarafından yönetilmekte) kapasiteler 
ülkesinin, vizelerin liberalleşmesi ve Avrupa-Atlantik ile entegrasyonların artması yönünde Kosova 
entegrasyonları sürecinde Kosova'yı desteklemesi, yasamasını profesyonel bir şekilde destekleyeceğine 
özellikle ülkemizin AB ile sözleşmeli ilişkilerin ön iyimser olduğunu vurguladı. 

Kosova Meclis Başkanı Jakup Krasniqi, Arnavutluk Meclisi'nde
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Kosova ilerlemek için tarihi imkana sahip

- Kosova Meclisi için özel önemi taşıyan proje
- Macaristan en iyi pratikleriyle Kosova'nın Avrupa Birliği'ne doğru yakınlaşmasının örneği 
olarak hizmette bulunacaktır
- Kosova kurumları, vatandaşların istemlerine ve karşılaşmış oldukları zaman zorluklarına 
yanıt vermesi amacıyla, reformların daimi sürecinde seferber olmuştur

Avrupa Birliği tarafından finanse edilen Kosova Meclisinde Kardeşlik Projesinin açılışının resmi töreni 

Macaristan Ulusal Meclisi Başkanı Sayın Meclisinin kuruluşundan beri bugüne kadar 

Laszlo KÖVER'in ziyareti çerçevresinde, fonksiyonel kurum ile yasal açıdan faydalı 

Kosova Meclisinde , Avrupa Birliği tarafından olarak konsolidasyona doğru önemli adımlar 

finanse edilen ve Kosova'daki Avrupa attığını belirtti. Yasaların hazırlanması, 

Komisyonunun Eşgüdüm Bürosu tarafından denetlenmesi, vatandaşların çıkarlarının temsil 

yönetilen Kardeşlik Projesinin açılması edilmesi yönünde görevlerin yerine getirilmesi 

münasebetiyle resmi tören düzenlendi, bu ve profesyonel idari kapasitelerin artması, 

proje özellikle Macaristan Ulusal Meclisi gelişmesi ile güçlendirilmesi amacıyla sürekli 

tarafından onaylanacaktır. olarak ilerleme kaydedilmektedir. Devlet 
               Macaristan homologu Sayın Laszlo kurumları, vatandaşların istemlerine ve 
KÖVER, Avrupa Komisyonu Eşgüdüm karşılaşmış oldukları zaman zorluklarına yanıt 
Bürosundan Sayın Kholdaun Sino ve diğer vermesi amacıyla, reformların daimi sürecinde 
temsilcileri selamladıktan sonra, Kosova seferber olmuştur.
Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, Kosova 

Avrupa Birliği, savaş sonucu meydana gelen hasarlardan Yöre ülkelerinin 
modellerini sunacaktır

Konuşmasının devamında Meclis Başkanı Krasniqi, düzelmesi,
Kosova'nın, özellikle onun Meclisinin, kuruluşundan - insan  kaynaklar ın ın yönet i lmes in in  
beri bugüne kadar değişik devletlerin birçok güçlenmesi,
parlamentoları, hükümet örgütleri ve sivil toplum - Avrupa Birliği yasamasıyla yakınlaşma 
kuruluşları tarafından sürekli olarak desteklendiğini kapasitelerinin düzelmesi,
belirtti. Meclis, konsolide edilen ve demokratik - komisyon rolünün Avrupa Entegrasyonu için 
geleneğe sahip örgütler, kurumlar ve parlamentoların güçlenmesiyle ve 
sürekli desteğiyle, korumsal konsolidasyon yolunu - Avrupa entegrasyonu ve aki topluluklar 
devam ettirmektedir, ki bunun en iyi örneğini konularıyla ilgili milletvekilleri ile personelin 
Kardeşlik projesinin başlatılmasının resmi açılışı bilgilerinin artmasıe njohurive të stafit dhe të 
oluşturmaktadır. deputetëve për çështjet e integrimit evropiane dhe 
Kosova Meclisi için oldukça büyük önem taşıyan bu (acquis communitare).
proje, Avrupa Birliği tarafından finanse edilmekte, Sözkonusu proje,  demokratik bir  Meclisin 
Kosova'daki Avrupa Komisyonunun Eşgüdüm standartlarının yerine getirilmesi amacıyla, Meclisin 
Bürosu tarafından yönetilmekte ve Macaristan'ın takip etmesi gereken yoldan gidecektir ve Kosova 
Ulusal Meclisi tarafından uygulanmakatdır. Cumhuriyetinin Avrupa Entegrasyonunun tarihi 
Kardeşlik projesi, denetleme fonksiyonunun, çalışma sürecinden çıkan görevlerin ve aynı zamanda önünde 
şeffaflığının, idari kapasitelerinin güçlendirilmesinin, bulunduğu plan ile hedeflerinin yerine getirilmesinin 
profesyonalizmin artmasının, çalışma kalitesinin ve pratiği olarak kullanılacaktır, dedi konuşması 
idari organı tarafından hizmetlerin ilerlemesi sırasında Meclis Başkanı Krasniqi. 
doğrultusunda, çalışmaların yerine getirilmesiyle “Bu münasebetle, sözkonusu projenin gerçekleşmesi 
Meclis çalışmaları verimliliğinin artması amacıyla için imkan sağlayan Avrupa Birliği ile Kosovadaki 
doğrudan doğruya bağlanmaktadır. Avrupa Komisyonunun Eşgüdüm Bürosuna ve aynı 
Sözkonusu proje, yasaların Avrupa Birliğinin 

zamanda iyi ve dostluk işbirliğinin varolması normları ile standartlarıyla yakınlaşması sürecinde de 
dolay ıs ıyla Macaristan ın Ulusal  Mecl is ine metnin devamında saymış olacağımız şunların 

sayesinde Kosova Meclisini desteklemiş olacaktır: teşekkürlerimi sumak istiyorum”, dedi konuşmasının 
- yasama kapasitelerinin ve denetimin sonunda Meclis Başkanı Krasniqi. 

Katılımcılara hitapta bulunan Macaristan Ulusal olma doğrultusunda bazı ülkelerin yapmış olduğu 

Meclis Başkanı Sayın Laszlo KÖVER, başlangıçta hataları Kosova'nın yapmaması yönünde çaba 

Balkanların ve bununla birlikte Kosova'nın tarihsel sarfedilecektir. Macaristan, Kosova'nın Avrupa 

geçmişi hakkında konuşup, Kosova'nın Avrupa entegrasyonunu kabul edecektir ve tabi ki bunu 

Birliğine entegre olması amacıyla gereken koşulları deklarasyonlarla değil, genelde Kardeş Projesi 

sağlayarak, Kosova'nın korunması doğrultusunda sayesinde gerçekleştirecektir, ki bu projeye göre iki 

NATO güçlerinin katkısından da bahsetti. NATO yıl içerisinde Kosova'da 75 proğramın gerçekleşmesi 

güçlerinin Kosova'ya müdahale etmesi,  Avrupa öngörülmektedir ”, dedi konuşması sırasında Sayın 

Birliğinin Balkan devletleriyle de genişlenmesi Laszlo KÖVER.
Kosova'daki Avrupa Komisyonu Eşgüdüm Bürosu fonksiyonunda Balkanlar'da istikrarlığın sağlanması 
Şefi görev vekili Sayın Khaldon Sinno, Kosova'nın için gereken koşulları sağlamış oldu. Avrupa Birliği, 
Avrupa geleceğine sahip olduğunu belirtip, savaş sonucu hasara uğrayan ülkelere yenilenme 
sözkonusu projenin de bunun fonksiyonunda modellerini sunacaktır. “Biz, Avrupa kriterilerine 
o l a c a ğ ı n ı  v e  b u n u n  ç e r ç e v e s i n d e  t e m e l  göre Kosova'nın istikrarlığı doğrultusunda yardımcı 
seferberliklerin yasama, finansi süreçler ve olacağız Kosova'nın ileriye doğru adım atması için 
entegrasyonlara yönelik olacağını vurguladı. Onun imkanlar mevcut. Kosova'nın, Avrupa Birliği 
düşüncesine göre, Avrupa Birliği, Macaristan, ülkelerinin en iyi tecrübelerine sahüp olması için 
Avrupa Komisyonu ve Kosova arasındaki bu ortaklık seferber olacağız. Macaristan, en iyi pratikleriyle 
başarılı olacaktır ve aynı zamanda bu ortaklık iki Kosova'nın, Avrupa Birliğine üye olması için en iyi 
yıllık dönemden sonra da devam edecektir. örneklerden biri olacaktır. Avrupa Birliğine entegre 

Avrupa Birliğ’inin normları ile standartlarıyla yasanın yakınlaştırılması 
sürecinin desteklenmesi

Laszlo KOVER ile görüşmeden bir an
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Şefi görev vekili Sayın Khaldon Sinno, Kosova'nın için gereken koşulları sağlamış oldu. Avrupa Birliği, 
Avrupa geleceğine sahip olduğunu belirtip, savaş sonucu hasara uğrayan ülkelere yenilenme 
sözkonusu projenin de bunun fonksiyonunda modellerini sunacaktır. “Biz, Avrupa kriterilerine 
o l a c a ğ ı n ı  v e  b u n u n  ç e r ç e v e s i n d e  t e m e l  göre Kosova'nın istikrarlığı doğrultusunda yardımcı 
seferberliklerin yasama, finansi süreçler ve olacağız Kosova'nın ileriye doğru adım atması için 
entegrasyonlara yönelik olacağını vurguladı. Onun imkanlar mevcut. Kosova'nın, Avrupa Birliği 
düşüncesine göre, Avrupa Birliği, Macaristan, ülkelerinin en iyi tecrübelerine sahüp olması için 
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Avrupa Birliğ’inin normları ile standartlarıyla yasanın yakınlaştırılması 
sürecinin desteklenmesi

Laszlo KOVER ile görüşmeden bir an
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Macaristan Meclis Başkanı Laszlo KÖVER, 

Parlamentonun iki komisyon temsilcileriyle görüşmede bulundu

Dışişleri Komisyonu Başkanı Albin Kurti, ülke yüzünden sizlere teşekkürlerimizi sunuyoruz. 

bağımsızlığının ilan edilmesinden sonra, Kosova Macaristan Meclisi, AB'ye doğru yolda hazırlık süreci 

devletini tanıdığından dolayı Macaristan devletine çerçevesinde kendi yardımını sunmuş olacaktır ve bu 

teşekkürlerini sundu. Bu görüşme sırasında Kurti, yeni iki yıl içerisinde sizlerin bu imkanı istifade etmiş 

devlet olarak Kosova'nın ekonominin yeterince olacağınıza eminiz", dedi Macaristan Ulusal Meclis ile 

gelişmediği ve ülkede fakirlik ile işsizliğin artığından Kosova Meclisi arasındaki Kardeş Projesi hakkında 

dolayı çok sayıda zorluklarla karşı karşıya geldiğini konuşan Macaristam Meclis Başkanı KÖVER.
Bu münasebetle Meclis Asbaşkanı ve Avrupa belirtti. Onun sözlerine göre, ekonomi gelişme eksikliği 
Entegrasyonu Komisyonu Asbaşkanı Xhavit Haliti de yanı sıra, büyük politik sorunu da mevcuttur. 
konuşmada bulundu. Onun sözlerine göre, Kosova "Yöremizin çeyreği Sırbistan'ın ilegal ve düşmanca 
şimdilik müzakere sürecinde bulunmaktadır ve strüktürleri tarafından sarılıdır ve onların amacı Kosova 
Avrupa'nın bölümü olacağı iddia edilmektedir, fakat için Bosna modelini istediklerini beyan ederek, Kosova 
ülkenin karşılaşmış olacağı zorlukları bilerek, devletini çalışmaz hale getirmek ve başarısız kılmaktır", 
Kosova'nın Avrupa'nın bölümü olması yönünde dedi Kurti.

K o n u ş m a s ı n ı n  d e v a m ı n d a  K u r t i ,  A v r u p a  sarfedilen çabalar devam edecektir. 
Kosova Meclisi Asbaşkanı Sabri Hamiti de,  Kosova'nın entegrasyonları için Kosova Meclisindeki politik güçleri 
Avrupa'ya girmesi için güçlü bir politik sponsorunun arasında fikir birliğinin olduğunu belirtip, Kosova'nın 
olmasının gerekli olduğunu belirterek, böyle bir Avrupa Birliğine üye olması için bir an önce normal 
yardıma ihtiyaç duyduklarını dile getirdi. "devlet olasına ilgi gösterdiklerini vurguladı. 
"Kosova'nın normal bir ülke olarak kurulması için Macaristan Ulusal Meclis Başkanı Laszlo KÖVER, 
yardıma ihtiyacımız var, böylece, ekonomi ve iç Macaristan 'ın ileride de Kosova, Arnavutluk, 
gelişmeye gereksinim duymaktayız".Makedonya ile Sırbistan ve bununla birlikte AB üyesi 
Devamında Hamiti, vizelerin liberalleşmesi hakkında olmayan her devlet için AB'ye üye olma imkanlarının 
konuştu. Onun düşüncesine göre, Kosova'nın Avrupa sağlanması amacıyla seferberliğini devam ettireceğini 
Birliği tarafından gözlemci olarak varlığı muazzamdır, dile getirdi. 
diğer yandan en kabalı ülke olması paradoksaldır. “Bu Macaristan, Avrupa entegrasyonlarının devam etmesi 
ülkenin denetim için değil, açılma ve yardım için ile AB'nin gelişmesine ithaf edilmiştir ve hiç kimse 
ihtiyacı vardır”, dedi konuşması sırasında Hamiti.onun bu yöndeki samimiyeti ile ilgisine kuşku 

duyamaz. "Macaristanı kardeşlik partnörü olarak 

seçtiğinizden dolayı bize karşı olan saygı ve güveniniz 

     Kosova–Makedonya işbirliğinin yeni atılımları 

- Kosova ile Makedonya arasındaki ilişkiler değerlendirilmekte ve bu ilişkilerin daha da derinleşmesi 
gereksinimi ortaya atılmaktadır
- Bu ziyaret, iki ülke ve parlamentolarımız arasındaki işbirliğin yeni imkanlarını sağlamış olacaktır

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, işbirliğini değerlendirip, bu ziyaretin ilerideki işbirliğin 

Meclis Asbaşkanları Xhavit Haliti, Sabri Hamiti ile Enis gelişmesine yeni olanaklar sağlayacağını belirtti. 

Kervan, Kosova'nın Üsküp'teki Büyükelçisi, Skënder Konuşmasının devamında Başkan Krasniqi, iki 

Durmishi ve diğer işbirlikçiler, Makedonya Cumhuriyeti parlamentonun yönetimi arasındaki işbirliğin 

Meclis Başkanı Sayın Trajko Veljanoski ve onun yapılmasının gerekli olduğunu da dile getirdi. 
“Meclis olarak biz, iki ülke arasındaki işbirliğini eşliğindeki parlamento heyetini kabul etti. Bu görüşme 
genişletmeli ve ekonomi, eğitim ile sağlık alanında sırasında, iki devlet arasında, özellikle parlamentolar 
ilişkilerin artması amacıyla bu iki yürütme organıyla arasındaki işbirliği ve bununla birlikte bu işbirliğin daha 
çalışmalarımızı güçlendirmeliyiz, ki bununla ülkelerimiz da derinleşmesi imkanları hakkında konuşuldu. 
vatandaşlarının yaşam kalitesi değişmiş ve kolaylaşmış Makedonya Parlamento Başkanına hoşgeldin 
olacaktır”, dedi Parlamento Başkanı Krasniqi.dileklerinde bulunduktan sonra Başkan Krasniqi, Kosova 
Devamında, Kosova Meclis Başkanı Krasniqi,  Meclisindeki çalışmaları kısa çizgilerle tanıtıp, yöre 
Kosova'daki gerçeği kabul etmemeye devam eden ülkelerinin ve daha geniş parlamentolarıyla varolduğu 
Sırbistan hariç, Kosova'nın tüm komşularıyla yapmış işbirliği hakkında konuştu. Bu münasebetle Parlamento 
olduğu iyi komşuluk ilişkilerinden de bahsetti. Başkanı Krasniqi, Makedonya Parlamentosuyla 

Yörenin Avrupa bakış açısından bahsederken, Konuşmasının devamında Başkan Veljanoski, Kosova'yla 
Parlamento Başkanı Krasniqi, bunun Batı Balkanlar ilgili rapor hakkında son yıllarda Makedonya 
ülkeleri arasında işbirliğin daha da genişletilmesi ve Parlamentosunun almış olduğu iki önemli karardan 
bununla birlikte Avrupa değerlerinin saygılanması için bahsetti: bunlardan biri Kosova'nın Makedonya 
gerekli olduğunu belirtti. Başkan Krasniqi aynı zamanda, H ü k ü m e t i  t a r a f ı n d a n  t a n ı n m a s ı n ı  ö n g ö r e n  
A v r u p a  B i r l i ğ i n i n  t ü m  ü l k e l e r i  t a r a f ı n d a n  Deklarasyonun onaylanması ve ikincisi sınır çizgisine ait 
tan ınmamas ın ın  ne t i ces i  o larak ,  Kosova 'n ın  Anlaşmanın tasdiklenmesidir. 
entegrasyona doğru yolunda karşılaşmış olduğu engeller “Bu günkü ziyaretim iki devlet arasındaki işbirliğine 
hakkında da konuştu. olumlu anlam vermektedir. İki devlet arasında hiçbir 
Bu samimi kabul için Başkan Krasniqi'ye teşekkürlerini a ç ı k  k o n u m u z u n  o l m a d ı ğ ı n d a n  ö t ü r ü  
sunarak ve Kosova'da bulunduğundan ötürü memnun memnuniyetliğimizi dile getirebiliriz. Makedonya 
olduğunu belirterek,  bu ziyareti  Makedonya Meclisinde, Makedonya ile Kosova arasında çok sayıda 
Parlamentosunda Kosova ile işbirliğine ait Parlamento anlaşma ile sözleşme onaylanmaktadır. Ve bu, iki ülke 
Grubu üyeleri eşliğinde gerçekleştiren  Makedonya arasındaki işbirliğin hızlatılmasının gerekli olduğunu 
Parlamento Başkanı Trajko Veljanoski, Kosova ile göstermektedir”, dedi Makedonya Parlamento Başkanı. 
Makedonya arasındaki ilişkiler ve işbirliğin son derece Kosova ile Makedonya arasında oldukça iyi bir ticari 
iyi olduğunu değerlendirip, Kosova Meclisi ile diğer alışverişin olmasından memnuniyetliğini dile getiren 
kurumlara Makedonya'nın parlamento tecrübesini Başkan Veljanoski, bunun ileride de ilerletilmesinin 
sunmaya hazır olduğunu vurguladı. gerekli olduğunu ileri sürdü.

 Laszlo KOVER'in parlamento komisyonu ile görüşmesi

   Trajko Veljanoski ile görüşme
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ülkenin karşılaşmış olacağı zorlukları bilerek, devletini çalışmaz hale getirmek ve başarısız kılmaktır", 
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Kosova Cumhuriyeti  Meclisi  IV. Yasama
 

 
                           

                        

Kosova Cumhuriyeti Anayasası’nın 65.1 maddesi ve Kosova Cumhuriyeti Meclisi Yönetmeliğinin 6.1 ve 38 
maddelerine dayanarak, 31 Ocak 2012 tarihinde düzenlenen Meclis toplantısında, 
 
                             Bağımsızlığın Uluslararası Denetiminin Tamamlanmasına ait 
 
                                                               R E Z O L Ü S Y O N 
 
Onaylandı 
 

1- Bağımsızlığın ilan edilmesinden sonraki yıllarda Kosova’nın sağlamış olduğu ilerlemeyi ve ileride 
de devam ettireceğini tanıyarak; 

 
2- 2012 yılı süresince bağımsızlığın uluslararası denetiminin tamamlanmasına ilişkin Uluslararası 

Yönetim Gurubu kararının anlayışla karşılayarak; 
 

3- Kosova’nın kendi hak edilen ülkesinin, dünyanın bağımsız ülkeleri arasında bulunmasını kabul 
etmeye hazır olduğuna inanarak; 

 
4- Statüsün, Kosova Cumhuriyeti Anayasası ile Yasasıyla çözümlenmesine ait Kapsamlı Önergenin 

önemli ilkelerini gözönünde bulundurarak, bağımsızlığın uluslararası denetim safhasının 
tamamlanmasına katkıda bulunan tüm görevlerin yerine getirilmesine ithaf ederek; 

 
5- Politik güçleri ile yöneticiler birleştiğinde, Kosova’nın her zaman ulusal amaçlar doğrultusunda 

oldukça büyük ilerleme kaydettiğini bilerek; 
 

6- Bu ulusal amacın hızlı bir şekilde, tamamen ve başarıyla sağlanması doğrultusunda gereken 
desteğin sunulması için ciddiyetle taahhüt etmekte, özellikle bağımsızlığın denetlenmesine son 
verilmesi için tüm Anayasa değiştirgeleri ile diğer yasamanın zamanında kabul edilmesi; 

 
7- Kosova Cumhuriyeti Hükümetini, Mecliste temsil edilen parlamento partilerinin yöneticileri, 

Uluslararası Yönetim Gurubu üyeleri ve Uluslararası Sivil temsilcileriyle yakın istişarede 
bulunarak, Kapsamlı Önergenin uygulanmasını tamamlamak için gerekli olan yasanın 
hazırlanmasına öncelik vermesi, Anayasa’nın tüm gerekli değiştirgeleri ile ek yasayı hazırlaması ve 
bunları bu Rezolüsyonun  onaylanmasından en geç dört hafta içerisinde sunmaya devet etmektedir; 

 
8- Meclis Yönetmeliğinin 71. maddesine dayanarak, şimdiki ad-hoc Komisyonunu Anayasa’daki 

Reformlar için ve Kosova Meclisi tarafından nihai onayı amacıyla Anayasa değiştirgeleri ile 
yasama değiştirgelerini hazırlamasıyla yetkilendirmektedir. 

 
 
Nr. 04-R-05 
Priştine, 31 Ocak 2012 

 

 
 

 
 
 

 
Kosova Cumhuriyeti Anayasası’nın 65.1 maddesi ve Kosova Cumhuriyeti Meclisi 

Yönetmeliğinin  6. maddesinin 1. ve 49. paragrafı esasınca; 
Kosova Cumhuriyeti Anayasası’nın  “Kosova bağımsız, egemen, demokratik, benzersiz ve bölünmez 

devlettir”1.1 maddesine dayanarak; 
           Topluluklar haklarının korunması ile gerçekleşmesi ve Kosova’nın nihai statüsünün 

çözümlenmesine ait Kapsamlı Önergenin tamamıyla uygulanmasına destek sunacağı ifadesinde 
bulunarak; 
    Kosova Cumhuriyetinde yaşayan toplulukların kurumsal ile toplumsal entegrasyon iradesini 
yeniden teyit ederek; 

Kosova Cumhuriyetinin hukuk düzeni ile Anayasası’nın sunmuş olduğu kurallar içindeki 
kurumsal çalışmaya dayanarak, Parlamento gruplarının önerisi üzere şu: 

 
 

                                                D E K L A R A S Y O N U 
 
Onaylıyor 

 
1- Kosova Cumhuriyeti Meclisi, Kosova Cumhuriyetinin Bağımsızlığı, Egemenliği ve Yöresel 

bütünlüğüne karşı olan Sırbistan Cumhuriyeti tarafından finanse edilen ve yönetilen 
Kosova’nın kuzey bölümündeki belediyelerde paralel strüktürlerin Referandumuna karşı 
gelmekte ve yasaya aykırı ile geçersiz olarak ilan etmektedir;  

 
2- Kosova Cumhuriyeti Meclisi, bu Referandumu, Kosova Cumhuriyetinin hukuk düzeni ile 

Anayasasına karşı saygısızlık olarak değerlendirmektedir; 
 

3- Kosova Cumhuriyeti Meclisi, ilegal strüktürler tarafından örgütlenen öyle denilen 
Referandumun hiçbir hukuki ile politik etki üretmediğini ve böyle bir Referandumun geçersiz 
olduğunu saptamaktadır; 

 
4- Bu gibi kurumsal dışı ile ilegal örgütlemeler, Sırp topluluğunun kurumsal hayata entegre 

olması için Kosova Cumhuriyeti kurumlarının sürekli çabalarına zarar getirmektedir; 
 
5- Kosova Cumhuriyeti Meclisi, kuzey bölümünde yaşayan Sırp topluluğunu, Kosova Statüsünün 

çözümlenmesine ait Kapsamlı Önergenin uygulanması yönünde bir an önce seferber olmasını 
teşvik etmektedir; 

 
6- Kosova Cumhuriyeti kurumları, vatandaşların özgürlüğü ile haklarını ve aynı zamanda 

azınlıklar haklarını garanti eden tüm uluslararası sözleşmelerin korunması ile saygılanması 
amacıyla hazır olduklarını teyit etmektedir. 
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Kosova Cumhuriyeti Meclisi Tüzük tasarısının birinci okunuşu

Kosova Cumhuriyeti Meclisi Yönetmeliğinin 56. maddesi esasınca, Fonksiyonal Komisyon, Kosova 
Cumhuriyeti Meclisinin Yönetmelik-tasarısını görüşüp, Meclis toplantısında ilk okunuşu amacıyla 
önerilerle birlikte Raporu sundu.
Yeni Yönetmelik-tasarısının tanıtımını ve muhakemesini Meclis toplantısında hazır bulunanlara 
Meclisin Görevler ile Dokunulmazlıklar ve Yönetmeliğe ait Alt-komisyon Başkanı milletvekili Armend 
Zemaj yaptı.

düşecektir. 
- Meclisin idari işleri ve bütçe ile Meclisin bütçe 

birimleri için bütçe hesapları ve bununla birlikte idari 

ile bütçe alanındaki diğer ek konular Meclis 

Başkanının yetkisine düşmektedir. Yönetmeliğiyle iç örgütlemeyi 
- Meclis çalışmaları takviminin saptanması ve şimdiye 

yapmak ve  ça l ışma şekl ini  
kadar Meclisin Başkanlık Kurulu yetkisinde olan 

s a p t a m a k l a  i l g i l i  K o s o v a  
Meclis toplantılarının gündem sırasının saptanması 

Cumhuriyeti Meclisinin hakkı, 
yeni öneri-değişmeleriyle başkanların konferansları 

Kosova Cumhuriyeti Anayasasının 76. maddesiyle 
yetkisinde olacaktır.

desteklenmektedir.Üçüncü yasamaya ait Meclis - Başkanların konferansı yeni bir organdır ve bu organ 
Yönetmeliğinin değişmesi olarak, dördüncü yasamaya iktidar ile muhalefetten oluşmaktadır. Başkanların 
ait Meclis Yönetmeliğinin getirilmesi için yasal esası konferansı Meclis tarafından seçilmez, bu organ 
yürürlükte olan Yönetmeliğin 81. maddesidir. Meclis Başkanı ile tüm parlamento gruplarının 
Yürürlükte olan Yönetmeliğin değişmesi, ilk sırada 

asbaşkanlarından oluşmaktadır. 
Anayasayla uyumlaştırılmasını zprunlu kılmakta ve Sözkonusu konferans, koordine edilmiş operatif 
Kosova Cumhuriyeti Meclisinde ilerleme amaçları ile organdır, ki bu parlamento etkinliklerini koordino 
iyi parlamento pratiklerinin uygulanmas ın ı  eder ve prosedürel açıdan operativ kılar. Bu organ, 
gerektirmektedir. ( Anayasanın 67. maddesi Başkanlık fikir birliği prensibi üzere çalışmaktadır ve fikir 
Kurulunu saptamıştır). Bu madde şöyledir: “Başkan birliğinin ende edilmemesi durumunda bazı konular 
ve Asbaşkan  Meclisin Başkanlık Kurulunu kurar. kararın alınması amacıyla Meclise sunulmaktadır.
Meclisin Çalışma Yönetmeliğiyle saptandığı şekilde - Meclisin iç örgütlenmesi, Meclis toplantısında 
Meclisin idari çalışması için sorumludur”. Meclisin çalışma şeklini ve akitlerin Meclisten 
Meclisin iç örgütlenmesi ve organların görev ile çıkarılmasını saptar.
sorumlulukları Anayasayla saptanmıştır. Başkan ile Meclisin yönetmelik-önerisi bir bütünlük olarak katı 
Asbaşkanın Meclisin Başkanlık Kurulu olarak düzenleyici belge ve Amerika ile Avrupa-Batı gibi 
davrandığı durum da Anayasayla saptanmıştır. gelişmiş demokrasilerin en iyi standartları ve 
Bu gibi Anayasa koşulundan harekt ederek, Başkanlık pratikleriyle zengilleştirilmesi için iyi bir tabanı 
Kurulunun bazı görevleri diğer örneklere geçer, oluşturmaktadır.
bazıları ise ona kalır. Profesyonel destek için alt-komisyon üyeleri ve 
- Şimdiye kadar ilerideki süreç için Meclisin Başkanlık Amerika Ulusal Demokratik Enstitüsü- NDİ; birkaç 
Kuruluna yönlendirilen Meclise ait resmi evraklar, bu çalıştay örgütleyen ve uzmanları destekleyen AGİT 
değişikliklerin onaylanmasından sonra Meclis VE bununla  b i r l ik te  Kosova 'daki  Avrupa  
Başkan ına gönderi lmel idir .  Ayn ı  zamanda Komisyonuna teşekkürlerimi sunuyorum.
parlamentolar-arası işbirliği de, parlamento grupları 

başkanları ve Meclisin işbirliğinde Meclis Başkanına 

ARMEND ZEMAJ - LDK

Kosova Cumhuriyeti Meclisi    

IV. Yasama Meclis Tüzüğündeki düzeltiler

Kosova Cumhuriyeti Anayasası'nın 65.1 maddesine dayanarak;
           Kosova Cumhuriyetinin bağımsız, egemen, demokratik ve Avrupa ilkelerine s'hip 
olarak çok      etnikli bir toplum olduğunu bir daha tekraralayarak;
 Kosova Cumhuriyeti'nin egemenliğini ve toprak bütünlüğüni koruyacağımıza dair 
bağlılığımızı vurguulayarak;
Kosova Cumhti'nin Euro Atlantik geleceği ve iyi komşu ilişkilere olan bağlılığımızı 
yeniden doğrulayarak;
Kosova Cumhuriyeti'nin toplulukların hakları ve çifte vatandaşlık hakkı dahil osmak 
üzere tüm vatandaşlarının haklarını savunacağına dair bağlılığını bir daha doğrulayarak, 
Avrupa ülkelerinde tüm vatandaşların ilgili vatandaşlığa sahip oldukları devletlerde 
düzenlenen parlamento seçimlerinde oy kullanma hakkına sahip olduklarını diktate 
larak,

          15 Mart 2012 tarihinde düzenlenen plenar oturumda şu 

                                                             R E Z O L Ü S Y O N
Onaylıyor

1.-    Avrupa'nın diğer bir devletinde tek taraflı olarak genel ve yerel seçimleri 
düzenlemenin egemenlik ve iyi komşuluk ilişkilerin ihlali olduğunu vurguluyoruz;

2.-    Kosova Cumhuriyeti Meclisi'nin Sırbistan seçimlerinin Kosova'da düzenlenmesine 
izin vermemeyi kararlaştırmış ve Kosova Cumhuriyeti Hükümeti'ni bu kararı 
uygulamakla görevlendirmektedir;

3.-    Kosova Cumhuriyeti Meclisi ve Kosova Cumhuriyeti Hükümeti, Kosova  
Cumhuriyeti vatandaşlarının, Kosova devlet egemenliğini zeddeleyebilecek, onun topjak 
bütünlüğünü zeddeleyebilecek ve sonuç olarak Kosova'da etnikler arası uzlaşma sürecini 
zeddeleyebilecek herhangi bir veçim sürecinin düzenlenmesine karşı gelem konusunda 
birlik olduklarını vurgulamaktadır.

4.-   Kosova Cumhuriyeti Meclisi,mister iktidarda mister de muhalefete olsun tüm politik 
öznelerin, Avrupa ilkeleri, uluslarararı hukuk ve Kosova Cumhuriyeti Anayasası ile 
uyumlu olarak çalışacaklarını bir daha doğrulamaktadır.
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           Priştine, 15 Mart 2012                                Meclis Başkanı
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                                 Jakup Krasniqi
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Madde 18, milletvekillerin hak ve milletvekili haklarının çiğnendiğiyle ilgili prosedürel 

sorumlulukları. Milletvekilin, öneriyi ortaya atarsa, Meclis Başkanı bu öneriyi 

Meclisin çalışma organı, Meclis görüşür ve eğer ortaya atılan öneri değerli ise en geç 

p e r s o n e l i ,  H ü k ü m e t ,  i l e r i d e k i  t o p l a n t ı d a  M e c l i s i  

Bakanlar,Gümrükler ve İdari b i l g i l e n d i r i r . M i l l e t v e k i l i n i n  h a k l a r ı  

organlar tarafından hazırlanan çiğnendiğindeBaşkan, bu hatanın düzeltilmesini 

malzemelerin verileri ile resmi emreder. Milletvekili haklarının Meclis Başkanı 

evraklara erişmesi hakkının t a r a f ı n d a n  ç i ğ n e n m e s i  d u r u m u n d a  n e l e r  

olduğu paragraf çekilmiştir. Parlamento grubu olarak yapılır?Madde 50, nisap,karar alma ve oylama. 

bizler için çok önemli olduğundan ötürü bu nota Hükümet, Cumhurbaşkanının seçilmesi konusu gibi, 

ilave edilmelidir. yasaların onaylanması ya da değişik önerilerle ilgili 
Madde14.- milletvekilleri ve parlamento gruplarının M e c l i s t e k i  m i l l e t v e k i l l e r i n e  b a s k ı  
özgür ifadeleri. Milletvekillerin özgür ifadelerine 10 yapmış.Düşüncemize göre,milletvekilinin oylaması 
dakikanın ilave edilmesi iyi sayılır. Fakat, bir sırasında baskının değişik şekilleri sayesinde her 
milletvekilinin konuşması için saptanan süre sadece 3 girişim ya da etkiyi engelleyen özel bir nokta 
dakikadır. Bu kadar millet vekilinin cavap hakkı için olmalıdır.Aynı zamanda oylama sırasında verilen 
de tanınmıştır, oysa özgür ifadelerde oldukça önemli aralar ya da dinlenmeler yasaklanmalıdır. Hiçbir 
konuya değinilmektedir ve sadece 3 dakikalık süre milletvekili, Hükümet üyesi ya da Meclis Başkanının 
her zaman olmasa da yeterli sayılır. oylamadan önce toplantıya ara verme hakkı 
Madde 46, 5.paragraf- prosedürel öneriler- bir olmamalıdır.

ALBULENA HAXHİU - VV

D ü ş ü n c e m e  g ö r e  K o s o v a  yapıldığı ve her zaman politik güçleri arasında 

Meclisi, dört yasamada kendi anlaşmalar ın yap ılmas ı  yüzünden Kosova 

siyaset fizyomisini ve çalışma Meclisinin Çalışma Yönetmeliğinde de meydana 

f i z y o n o m i s i n i  k u r m a y a  gelmiştir.  Bunlar ın hepsi genelde politik 

başlamıştır ve bizim hepimizin gruplarının değişik fikir ile çıkarlara sahip 

u z u n b i r  s ü r e  i ç e r i s i n d e  olmasından ortaya çıkmıştır ve bu fikir ile çıkarlar 

ö ğ r e n d i ğ i m i z  ş u d u r  k i  şimdiye kadarki elde edilenlerle hepimizi memnun 

demokrasi zaman alır ve yavaş yavaş gelişmektedir. e d e c e k  y ö n e t m e l i ğ i n  g e r e k e n  ş e k i l d e  
Bu, gelişmesi imkanlı olan o bölümün ilerletilmesi, uyumlaştırılmasını gerektirmektedir.
Mecliste-Parlamentoda her zaman müzakerelerin 

ARDİAN GJİNİ,  AAK

23. madde 1. noktaya gaz oluşturma olanağı bulunmayanlar düşünülmektedir. 
a tarsak,  ş imdiye  kadarki  Bildiğiniz gibi Parlamentoda belli bir sayıda böyle 
pratikte olmayan bir nota temsilcilerimiz var ve onların etkilerinin, Kosova 
olarak mil letveki l inin  en Cumhuriyeti Meclisinin çalışmalarına katılım 
a z ı n d a n  b i r  k o m i s y o n d a  orantısına dayalıdır. Hiçbir komisyonda üye 
b u l u n m a s ı  g e r e k t i ğ i n i  olmamaları durumunda ise onların etkileri 
öngördüğünü görmekteyiz. kayboluyor, 3. noktada da ileri sürüldüğüne göre 
Bu aynı maddenin 5. notada da parlamenter grupların yapısı, parlamenter grupların 
devamında bunun Kosova politik gücünü yansıtmaktadır, bence bu grupları 

Meclis Başkanı tarafından da belirlendiği ileri temsil edenlerin de etkisini yansıtmaktadır. 
sürülüyor. Ancak kendi parlamenter gruplarını 

HAMZA BALJE  

Parlamenter sisteminin 10 yılından               - Yasaların birleştirilmesine ait birim.
sonra, Kosova Cumhuriyetinde               - Yasaların düzenlenmesine ait profesyonel birim.
birçok yerli parlamento deneyimi Ü ç ü n c ü  n o k t a  v a t a n d a ş l a r ı n  g i r i ş i m l e r i n i n  
kurulmuştur ve bu bir ülkenin körüklenmesidir.
büyüklüğü say ı lmaktad ır ,  ki  Geçenlerde Vatandaşların girişimlerine ait Yasayı 
uluslararası tecrübelere ve en iyi onayladık, konuyla ilgili değiştirgelerimizi sunduk ve 
parlamento pratiklerine kıyasla, 10.000 kadar vatandaşa yasaların önericisi olarak öneride 
yerli pratikleri de sağlamaktadır ve bulunmaları hakkını tanıdık.
bu pratikler kendi parlamento Bu Yönetmelikte, Komisyon sözkonusu yasa yürürlüğe 

yaşamına yerleştirmektedir. girmeden önce bu maddeyi yasaya geçirmiş, çünkü biz bu 
Ben bana göre önemli olan bazı noktalara kısa çizgilerle yasayı geçenlerde onaylamıştık. Biz aynı zamanda, 
değinmek istiyorum. itirazların sunulduğu ya da 10.000 vatandaş tarafından 
İlk nota yasanın-hazırlanmasındaki Parlamentonun etkin yasaların desteklendiği durumlarda Kosova Meclisinde 
etkinliğinin körüklenmesidir, çünkü Anayasaya göre gelişen birkaç ciddi prosedürü öngördük. Böylece 
Parlemento yasal organdır, yani devletin en yüksek organı Yönetmelikte, bu prosedürleri düzenleyen bir hüküm 
değil, Yasama organıdır. Daha doğrusu yasayı-hazırlayan olmalıdır, söz genelde 10.000 vatandaş tarafından bir 
Parlamento. Diğer ülkelerin parlamento pratiklerine göre, itiraz ya da yasanın kabul edilen prosedürlerine ilişkindir, 
girişimlerin %90-dan fazlası Hükümetten ya da diğer ki  bunlar  Mecl is  Başkan ın ın dairesinde veya 
sponsorlardan beklenilmektedir. Parlamentonun herhangi bir alanında ciddi bir şekilde 
Düşünceme göre Yönetmeliğe, yasanın hazırlanmasındaki gelişmelidir. 
Parlementonun girişimlerini körükleyen ve koruyan Dördüncü nokta2/3ile Parlamentoda yapılan oylamadır. 
mekanizmalar yerleştirilmelidir. Anayasamızda 20 kadar değişik durum mevcuttur, ki 
İkinci noktaParlamentonun idari kapasitelerinin bunlara göre yasaların oyların 2/3 ile ya da iki misli 
güçlenmesidir, tek sözle öyle denilen Parlamento çoğunluk üzere yapılmaktadır. 
lojistiğinin güçlenmesi anlamına gelmektedir. En son Yönetmeliği hazırlayan meslektaşlarım, tüm okunuşlar ile 
İlerleme Raporunda da  3-4 değişik pozisyonun oylamalarda yasaların onaylanması prosedürlerini iyice 
varolduğunu farkettik, bunlar Parlamentoya ilişkindir ve düzenlemişler, fakat düşünceme göre oylamanın 2/3 ile 
y a s a l  d a n ı ş m a n l ı k  k a p a s i t e l e r i n i n  a r t m a s ı n ı  oylama prosedürlerinin 2/3 ile yapılmasını tanımlayan 
gerektirmektedir. daha iki-üç maddenin ilave edilmesi gerklidir, çünkü 2/3 
Ben, Meclisin idari organının iç örgütlenmesine ait ile oylamanın yapılmasını anlamaksızın pratiğimizde bazı 
Yönetmeliğin tartışılması çerçevresinde, kaliteyi artıracak belirsizlikler ya da Anayasanın saygılanmadığı durumlar 
ve yasama alanında daha planlı bir çalışmayı sağlayacak vardıve bu yönde Yönetmelikte ister nisa, ister de oylama 
üç birimin kurulmasını öneriyorum. prosedüründe tüm bölümleri kapsamalıdır.
              - Yasaların çarpışmasının önlenmesine ait birim. 

ARSİM BAJRAMİ - PDK

2 numaralı ek bölümde, Arnavutça gibi görünmektedir. 
ve Sırpça version arasında başlıkta Devamında Dışişleri Komisyonunun yetkileri daha 
fark görülmektedir. Arnavutça doğrusu faaliyet alanı bölümünde, sorumlulukların 
v e r s i y o n u n d a  “ p a r l a m e n t o  büyük bir sayısının aslında kaldırıldığı sonucuna 
komisyonlarının etkinlik alanı”, varabiliriz. 
S ı r p ç a  v e r s i y o n u n d a  i s e  Aslında mevcut Yönetmelikte de ileri sürüldüğü gibi 
“ s o r u m l u l u k ” k e l i m e s i  d e  “Meclis Başkanı ve Meclis Başkanlık Kurulu ile 
mevcuttur ve bu Meclisin Çalışma koordinasyonda  bulunarak  d iğer  dev le t l e r in  
Yönetmeliğinde de aynı şekilde parlamentoları ile işbirliğini geliştirmemiz gerekir” 
geçmektedir. tümcesi kaldırılmıştır. Bunun yanı sıra, Meclis başkanının 

Bağımsızlığının İlan edilmesinin dördüncü yılında Kosova uluslararası parlamento toplantılarında Meclis başkanının 
Cumhuriyeti Bağımsızlığın Uluslararası Denetiminin sona birlikteliği kaldırılmıştır. Aynıca belli önemli toplantılarda 
ermesine ait REZOLÜSYON Arnavutluk bağımsızlığının İçişleri Bakanının da birliktelik kaldırılmıştır. Çok önemli 
100. yılı jübilesinde Arnavutlar Demek ki “sorumluluk” bir unsur olarak Kosova'nın imzalamak istediği mevcut 
sözcüğünün Arnavutça versiyonundan kaldırılmış, şimdi sözleşmelerin toplamı ya da ayrı ayrı onaylanması noktası 
hangisinin yanlış olduğunu bilmiyorum. Ancak bu da kaldırılmıştır. Yeni sözleşmelerin beraber katılması için 
Yönetmelik-projesini okurken aslında Arnavutça Hükümet tarafından yönetilen müzakerelerde de takip 
versiyonunun doğru olduğu sonucu çıkmaktadır, çünkü olayı kaldırılmıştır ve Dışişleri Komisyonu için 
amaç parlamenter komisyonlarının rollerinin daha fazla sözleşmelerin onaylanması konusunda tartışmaları 
zayıflamasıydı, demek ki bundan dolayı “sorumluluk1 başlattığı ileri sürülür. 
sözcüğü kaldırılmıştır. Ki bu sözcük “yetki” sözcüğünün Aynı zamanda komisyonun, Komisyondan istendiği 
anlamına çok yakındır. Bu arada komisyonun bulunduğu durumlarda bakanlar ve diğer sorumlu kişilerden 
bölgede ve faaliyet göstereceği yerde faaliyet alanı doğrudan raporlar dahil olmak üzere somut verileri 
bulunur, “sorumluluk” sözcüğü ise komisyonun yetkisi, istemesini öngören bölüm de kaldırılmıştır. Demek ki 
rolü ve önemi anlamına gelmektedir. Demek ki Sırpça görüldüğü kadar “sorumluluk” sözcüğünün kaldırılması 
versiyonunda “sorumluluk” sözcüğünün kaldırılmadığı, ve sadece “faaliyet alanı” sözcüğünün kalmasına sebep 
Arnavutça versiyonunda ise yanlışlıkla kaldırılmış olduğu olan yetkilerin kıvrıntılarına şahidiz.

Albin KURTI - VV
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Madde 18, milletvekillerin hak ve milletvekili haklarının çiğnendiğiyle ilgili prosedürel 

sorumlulukları. Milletvekilin, öneriyi ortaya atarsa, Meclis Başkanı bu öneriyi 

Meclisin çalışma organı, Meclis görüşür ve eğer ortaya atılan öneri değerli ise en geç 

p e r s o n e l i ,  H ü k ü m e t ,  i l e r i d e k i  t o p l a n t ı d a  M e c l i s i  

Bakanlar,Gümrükler ve İdari b i l g i l e n d i r i r . M i l l e t v e k i l i n i n  h a k l a r ı  

organlar tarafından hazırlanan çiğnendiğindeBaşkan, bu hatanın düzeltilmesini 

malzemelerin verileri ile resmi emreder. Milletvekili haklarının Meclis Başkanı 

evraklara erişmesi hakkının t a r a f ı n d a n  ç i ğ n e n m e s i  d u r u m u n d a  n e l e r  

olduğu paragraf çekilmiştir. Parlamento grubu olarak yapılır?Madde 50, nisap,karar alma ve oylama. 

bizler için çok önemli olduğundan ötürü bu nota Hükümet, Cumhurbaşkanının seçilmesi konusu gibi, 

ilave edilmelidir. yasaların onaylanması ya da değişik önerilerle ilgili 
Madde14.- milletvekilleri ve parlamento gruplarının M e c l i s t e k i  m i l l e t v e k i l l e r i n e  b a s k ı  
özgür ifadeleri. Milletvekillerin özgür ifadelerine 10 yapmış.Düşüncemize göre,milletvekilinin oylaması 
dakikanın ilave edilmesi iyi sayılır. Fakat, bir sırasında baskının değişik şekilleri sayesinde her 
milletvekilinin konuşması için saptanan süre sadece 3 girişim ya da etkiyi engelleyen özel bir nokta 
dakikadır. Bu kadar millet vekilinin cavap hakkı için olmalıdır.Aynı zamanda oylama sırasında verilen 
de tanınmıştır, oysa özgür ifadelerde oldukça önemli aralar ya da dinlenmeler yasaklanmalıdır. Hiçbir 
konuya değinilmektedir ve sadece 3 dakikalık süre milletvekili, Hükümet üyesi ya da Meclis Başkanının 
her zaman olmasa da yeterli sayılır. oylamadan önce toplantıya ara verme hakkı 
Madde 46, 5.paragraf- prosedürel öneriler- bir olmamalıdır.

ALBULENA HAXHİU - VV

D ü ş ü n c e m e  g ö r e  K o s o v a  yapıldığı ve her zaman politik güçleri arasında 

Meclisi, dört yasamada kendi anlaşmalar ın yap ılmas ı  yüzünden Kosova 

siyaset fizyomisini ve çalışma Meclisinin Çalışma Yönetmeliğinde de meydana 

f i z y o n o m i s i n i  k u r m a y a  gelmiştir.  Bunlar ın hepsi genelde politik 

başlamıştır ve bizim hepimizin gruplarının değişik fikir ile çıkarlara sahip 

u z u n b i r  s ü r e  i ç e r i s i n d e  olmasından ortaya çıkmıştır ve bu fikir ile çıkarlar 

ö ğ r e n d i ğ i m i z  ş u d u r  k i  şimdiye kadarki elde edilenlerle hepimizi memnun 

demokrasi zaman alır ve yavaş yavaş gelişmektedir. e d e c e k  y ö n e t m e l i ğ i n  g e r e k e n  ş e k i l d e  
Bu, gelişmesi imkanlı olan o bölümün ilerletilmesi, uyumlaştırılmasını gerektirmektedir.
Mecliste-Parlamentoda her zaman müzakerelerin 

ARDİAN GJİNİ,  AAK

23. madde 1. noktaya gaz oluşturma olanağı bulunmayanlar düşünülmektedir. 
a tarsak,  ş imdiye  kadarki  Bildiğiniz gibi Parlamentoda belli bir sayıda böyle 
pratikte olmayan bir nota temsilcilerimiz var ve onların etkilerinin, Kosova 
olarak mil letveki l inin  en Cumhuriyeti Meclisinin çalışmalarına katılım 
a z ı n d a n  b i r  k o m i s y o n d a  orantısına dayalıdır. Hiçbir komisyonda üye 
b u l u n m a s ı  g e r e k t i ğ i n i  olmamaları durumunda ise onların etkileri 
öngördüğünü görmekteyiz. kayboluyor, 3. noktada da ileri sürüldüğüne göre 
Bu aynı maddenin 5. notada da parlamenter grupların yapısı, parlamenter grupların 
devamında bunun Kosova politik gücünü yansıtmaktadır, bence bu grupları 

Meclis Başkanı tarafından da belirlendiği ileri temsil edenlerin de etkisini yansıtmaktadır. 
sürülüyor. Ancak kendi parlamenter gruplarını 

HAMZA BALJE  

Parlamenter sisteminin 10 yılından               - Yasaların birleştirilmesine ait birim.
sonra, Kosova Cumhuriyetinde               - Yasaların düzenlenmesine ait profesyonel birim.
birçok yerli parlamento deneyimi Ü ç ü n c ü  n o k t a  v a t a n d a ş l a r ı n  g i r i ş i m l e r i n i n  
kurulmuştur ve bu bir ülkenin körüklenmesidir.
büyüklüğü say ı lmaktad ır ,  ki  Geçenlerde Vatandaşların girişimlerine ait Yasayı 
uluslararası tecrübelere ve en iyi onayladık, konuyla ilgili değiştirgelerimizi sunduk ve 
parlamento pratiklerine kıyasla, 10.000 kadar vatandaşa yasaların önericisi olarak öneride 
yerli pratikleri de sağlamaktadır ve bulunmaları hakkını tanıdık.
bu pratikler kendi parlamento Bu Yönetmelikte, Komisyon sözkonusu yasa yürürlüğe 

yaşamına yerleştirmektedir. girmeden önce bu maddeyi yasaya geçirmiş, çünkü biz bu 
Ben bana göre önemli olan bazı noktalara kısa çizgilerle yasayı geçenlerde onaylamıştık. Biz aynı zamanda, 
değinmek istiyorum. itirazların sunulduğu ya da 10.000 vatandaş tarafından 
İlk nota yasanın-hazırlanmasındaki Parlamentonun etkin yasaların desteklendiği durumlarda Kosova Meclisinde 
etkinliğinin körüklenmesidir, çünkü Anayasaya göre gelişen birkaç ciddi prosedürü öngördük. Böylece 
Parlemento yasal organdır, yani devletin en yüksek organı Yönetmelikte, bu prosedürleri düzenleyen bir hüküm 
değil, Yasama organıdır. Daha doğrusu yasayı-hazırlayan olmalıdır, söz genelde 10.000 vatandaş tarafından bir 
Parlamento. Diğer ülkelerin parlamento pratiklerine göre, itiraz ya da yasanın kabul edilen prosedürlerine ilişkindir, 
girişimlerin %90-dan fazlası Hükümetten ya da diğer ki  bunlar  Mecl is  Başkan ın ın dairesinde veya 
sponsorlardan beklenilmektedir. Parlamentonun herhangi bir alanında ciddi bir şekilde 
Düşünceme göre Yönetmeliğe, yasanın hazırlanmasındaki gelişmelidir. 
Parlementonun girişimlerini körükleyen ve koruyan Dördüncü nokta2/3ile Parlamentoda yapılan oylamadır. 
mekanizmalar yerleştirilmelidir. Anayasamızda 20 kadar değişik durum mevcuttur, ki 
İkinci noktaParlamentonun idari kapasitelerinin bunlara göre yasaların oyların 2/3 ile ya da iki misli 
güçlenmesidir, tek sözle öyle denilen Parlamento çoğunluk üzere yapılmaktadır. 
lojistiğinin güçlenmesi anlamına gelmektedir. En son Yönetmeliği hazırlayan meslektaşlarım, tüm okunuşlar ile 
İlerleme Raporunda da  3-4 değişik pozisyonun oylamalarda yasaların onaylanması prosedürlerini iyice 
varolduğunu farkettik, bunlar Parlamentoya ilişkindir ve düzenlemişler, fakat düşünceme göre oylamanın 2/3 ile 
y a s a l  d a n ı ş m a n l ı k  k a p a s i t e l e r i n i n  a r t m a s ı n ı  oylama prosedürlerinin 2/3 ile yapılmasını tanımlayan 
gerektirmektedir. daha iki-üç maddenin ilave edilmesi gerklidir, çünkü 2/3 
Ben, Meclisin idari organının iç örgütlenmesine ait ile oylamanın yapılmasını anlamaksızın pratiğimizde bazı 
Yönetmeliğin tartışılması çerçevresinde, kaliteyi artıracak belirsizlikler ya da Anayasanın saygılanmadığı durumlar 
ve yasama alanında daha planlı bir çalışmayı sağlayacak vardıve bu yönde Yönetmelikte ister nisa, ister de oylama 
üç birimin kurulmasını öneriyorum. prosedüründe tüm bölümleri kapsamalıdır.
              - Yasaların çarpışmasının önlenmesine ait birim. 

ARSİM BAJRAMİ - PDK

2 numaralı ek bölümde, Arnavutça gibi görünmektedir. 
ve Sırpça version arasında başlıkta Devamında Dışişleri Komisyonunun yetkileri daha 
fark görülmektedir. Arnavutça doğrusu faaliyet alanı bölümünde, sorumlulukların 
v e r s i y o n u n d a  “ p a r l a m e n t o  büyük bir sayısının aslında kaldırıldığı sonucuna 
komisyonlarının etkinlik alanı”, varabiliriz. 
S ı r p ç a  v e r s i y o n u n d a  i s e  Aslında mevcut Yönetmelikte de ileri sürüldüğü gibi 
“ s o r u m l u l u k ” k e l i m e s i  d e  “Meclis Başkanı ve Meclis Başkanlık Kurulu ile 
mevcuttur ve bu Meclisin Çalışma koordinasyonda  bulunarak  d iğer  dev le t l e r in  
Yönetmeliğinde de aynı şekilde parlamentoları ile işbirliğini geliştirmemiz gerekir” 
geçmektedir. tümcesi kaldırılmıştır. Bunun yanı sıra, Meclis başkanının 

Bağımsızlığının İlan edilmesinin dördüncü yılında Kosova uluslararası parlamento toplantılarında Meclis başkanının 
Cumhuriyeti Bağımsızlığın Uluslararası Denetiminin sona birlikteliği kaldırılmıştır. Aynıca belli önemli toplantılarda 
ermesine ait REZOLÜSYON Arnavutluk bağımsızlığının İçişleri Bakanının da birliktelik kaldırılmıştır. Çok önemli 
100. yılı jübilesinde Arnavutlar Demek ki “sorumluluk” bir unsur olarak Kosova'nın imzalamak istediği mevcut 
sözcüğünün Arnavutça versiyonundan kaldırılmış, şimdi sözleşmelerin toplamı ya da ayrı ayrı onaylanması noktası 
hangisinin yanlış olduğunu bilmiyorum. Ancak bu da kaldırılmıştır. Yeni sözleşmelerin beraber katılması için 
Yönetmelik-projesini okurken aslında Arnavutça Hükümet tarafından yönetilen müzakerelerde de takip 
versiyonunun doğru olduğu sonucu çıkmaktadır, çünkü olayı kaldırılmıştır ve Dışişleri Komisyonu için 
amaç parlamenter komisyonlarının rollerinin daha fazla sözleşmelerin onaylanması konusunda tartışmaları 
zayıflamasıydı, demek ki bundan dolayı “sorumluluk1 başlattığı ileri sürülür. 
sözcüğü kaldırılmıştır. Ki bu sözcük “yetki” sözcüğünün Aynı zamanda komisyonun, Komisyondan istendiği 
anlamına çok yakındır. Bu arada komisyonun bulunduğu durumlarda bakanlar ve diğer sorumlu kişilerden 
bölgede ve faaliyet göstereceği yerde faaliyet alanı doğrudan raporlar dahil olmak üzere somut verileri 
bulunur, “sorumluluk” sözcüğü ise komisyonun yetkisi, istemesini öngören bölüm de kaldırılmıştır. Demek ki 
rolü ve önemi anlamına gelmektedir. Demek ki Sırpça görüldüğü kadar “sorumluluk” sözcüğünün kaldırılması 
versiyonunda “sorumluluk” sözcüğünün kaldırılmadığı, ve sadece “faaliyet alanı” sözcüğünün kalmasına sebep 
Arnavutça versiyonunda ise yanlışlıkla kaldırılmış olduğu olan yetkilerin kıvrıntılarına şahidiz.

Albin KURTI - VV
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Ben kısa konuşacağım, çünkü kullandığımı söylemek isterim 
sadece bir-iki konuya değineceğim, Ne demek istiyorum? 
ç ü n k ü  h e r k e s i n  k o m i s y o n  Biz çoğunluğun, başkanın ve asbaşkanın koşullu olarak 
çalışmalarını övdüğünü işitiyorum, yönettiği ve muhalefetin resmi olarak yönettiği bir 
şimdi ise uyarılar ortaya atılıyor, Parlamentoya sahibiz. Ancak bu burada uygulanmıyor, 
buysa mantıksal olarak onun o çünkü seçimler, temsilcilik ve Anayasa ile politik yönetim 
kadar da mükemmel olmadığı bu şekilde onaylanmıştır. 

ortaya çıkıyor. Muhakkak ikinci okunuşta bunu hazırlayanlar bu soruna 
Açıklama memorandumunda söz konusu yönetmeliğin geri dönecekler, çünkü bundan asla kaçınamazlar. 
belli bir maddesinde Avrupa yönetmeliği ile kıyaslanarak İkinci olay şudur :- ben komisyonun bir parçası olarak 
bunu esas aldığı ileri sürülmektedir, ancak hangi Kosova cumhuriyeti Meclisinin Anayasa Komisyonun 
maddeden söz edildiği söylenmiyor. Bundan başka onun oluşmasını öneriyorum. Bunun nedenlerini bugün 
yeni olduğu söyleniyor. açıklamak istemiyorum, nedenleri çoktur, bugün ister 
Sadece bir nedenden dolayı yenidir. Başkanlık kurulunun Anayasal olsun yarın siyasi açıdan bizi neler beklediği ile 
önceki görevleri, organ olarak gündem sırası ile ilgili ilgilidir.  
olarak yeni bir kuruma daha doğrusu başkanlar Biz geçici komisyonlarla vakadan vakaya göre Anayasayı 
konferansı denilen kuruma geçmektedir. yamalayamayız. Meclis, daimi Anayasa komisyonuna 
Burada birinin yani başkanlar konferansının yasal sahip olmalıdır, onun yönetiminde ise tabi ki her 
prosedürlerle ilgili yetkileri, diğeri ise yani Başkanlık parlamentoda olduğu gibi Parlamento başkanı yer 
Kurulu idari prosedürler yetkileri ile üstleneceği almalıdır. O temsilcilerden de oluşmalıdır. Partilerin 
açıklanmaktadır. oluşum konusunda anlaşmaları gerekir, çünkü böyle bir 
Ben bunu fazla açıklamayacağım, sadece Anayasanın 64. komisyonumuz olmadan daha uzakları göremeyiz. 
ve 67. maddelerinin daha dikkatle incelenmesini T a n ı m l a n m ı ş  o l a n  s o r u n l a r  d a  v a r  ö r n e ğ i n  
istiyorum. Bu maddelerde oylamanın ne şekilde cumhurbaşkanı sorunu.
yapıldığı, Meclisin ne şekilde oluştuğu ve onun siyasi Ben tüm sorunların halledilmesi istendiğini biliyorum, 
yönetiminin ne şekilde oylandığı ve oluştuğu ancak bunu yapamıyorsunuz, çünkü biz yeni başkanının 
açıklanmaktadır. Çünkü galiba Sayın Bajrami bence  ” Meclis ile karşılıklı Anayasal ilişkisini bilmiyoruz. Öyle ki 
bizim parlamenter deneyimimiz var” demişti. Bu bir bunlar büyük bir soru işaretidir, bunlar hipotez olarak 
gerçektir, biz temsilcilikte  “sui generis” parlamenter boşuna yazılır.
deneyime sahibiz. Gelecek cumhurbaşkanının Meclis ile karşılıklı 
Dünyanın hiçbir parlamentosunda devamlı olarak ilişkisinin ne olduğu bilinmiyor, çünkü biz hala her 
azınlığın çoğunluk olduğu görülmemiştir. Bizim 

kim ise Meclisin o cumhurbaşkanı ile karşılıklı 
Meclisimizde bu böyledir.

ilişkisine ait değişiklikleri hala oylamadık. Anayasanın bu iki maddesiyle azınlıklar ister istemez 
çoğunluktur, çünkü Anayasa onların parlamento 

Ve ben burada duruyorum ve şunları vurgulamak çoğunluğu ve hükümet çoğunluğu onların bu konumda 
olmasını sağlamaktadır. Demek ki “demokratik istiyorum – Anayasanın 64. ve 67. maddeleri 
üniversaliteler” dedikleri burada geçerli değil, çünkü görüşülsün, Meclisin Anayasa Komisyonunun 
Anayasa ile bu böyle belirlenmiştir ben bugün burada 

oluşmasına ihtiyaç vardır. 
Anayasanın bu iki maddesinin değişmesi için oyumu 

Sabri HAMITI  - LDK

Ben yönetmeliğin olması gerektiğini söyleyen da bir geçici komisyon ile ilgili kararı onaylamamız 

milletvekili Sabri Hamiti'ye teşekkür ediyorum, gerçekte tamamıyla Anayasaya aykırıdır. Anayasanın 

aslında Anayasa'da da, Anayasa Mahkemesi'nin 144. maddesi Anayasa değişikliklerin kimin 

daimi olması gerektiği yazmalıdır ve komisyonun tarafından önerilebileceğini belirlemektedir. 

Parlamento başkanı tarafından yönetilmesi gerektiği Milletvekillerin ¼'nü oluşturan 30 milletvekili – 

vurgulanmalıdır. Bu sefer başında ben bulunuyorum, başbakan ve cumhurbaşkanı bunu yapabilir. 
Bu komisyona verilen ek miktar da bana göre yarın başka birisi bu yerde bulunacaktır. Bu 
Anayasa ile uygun değildir, çünkü Anayasa komisyonun, Meclis başkanı tarafından yönetilmesi 
değişikliklerinin yapılması gerektiğini düşünenler, gerektiğini düşünüyorum.

Geride kalan yıl içerisinde parlamento oturumlarında değişikliklerin sadece bazıları hakkında değil 

tamamını göz önünde bulundurmalıydılar.  Bu pratiktir. Orada parlamento gruplarının temsilcileri, 

komisyonun oluşturulması galiba, “sui generis” idi. parlamento gruplarının kuvveti kadar kuvvetlidir ve 

Ancak buna rağmen Meclisin pratiklerin ihlallerinin bundan sonra  oylamayla  seç i l i r ler .  B iz im 

bir parçası olmaması gerektiği anı yaşıyor, eni Meclisimizde şimdiye kadar meclis oturumlar tam  bir 

sonunda Anayasa değişikliklerin ne şekilde yapıldığı fikir birliği ile örgütlenmiştir. 
Ancak dikkatli olmalıyız çünkü karar almayı zorunlu konusunda buna bağlı olan diğer prosedürler de 
olarak onayladığımız zaman, onay gelmeyince karar mevcuttur. 

Size söylemek istediğim şudur: - komisyonlar almayı zorlaştırmaktadır ve bundan sonra 

konusuna değinmek istiyorum. Muhakkak ki daha uyumsuzluk yaratılıyor. Bundan dolayı Anayasa ve 

uygun bir şekilde uyumlaştırma yapmalıyız ve Meçlisin Çalışma Yönetmeliği tam bir uyum içinde 

komisyonlardaki çalışmaları daha uygun bir şekilde olmalı ve Meclis çalışmalarını daha işlevsel ve daha 

bölüştürmeliyiz. Bizim meclisimizin 120 milletvekili demokratik hale getirmelidir. 
Ortaya atmak istediğim diğer bir konu şudur: - vardır ve çok sayıda komisyonları oluşturmak, 
Parlamenter sorular ve gündem sırası dışındaki komisyonların işlevsel olmasına neden olmaktadır ve 
deklarasyonlar. milletvekilleri sayısının sınırlı olmasından dolayı, 
Benim düşünceme göre gündem sırası dışındaki Meclis olarak bulunduğumuz süre içerisinde bu görev 
deklarasyonlar sırasında gündem sırasında yer süremizi en iyi bir şekilde kullanmamız gerektiğini 
alamayacak konulardan çok gündem sırasına dâhil düşünüyorum. Dolayısıyla bu Meclisin kaç 
edilebilecek konular daha çok tartışılmalıdır. Eni komisyona ihtiyacı olduğunu belirlemeliyiz ve 
sonunda bu her milletvekilinin başlı başına muhakkak ki komisyonların bütçe maliyetinin de göz 
sorumluluğudur, belki de yasaların onaylandığı önünde bulundurulması gerekir. Milletvekilleri 
p a r l a m e n t o  o t u r u m l a r ı n ı n  ç a l ı ş m a l a r ı n ı  olarak bunu bizim düşünmemiz bize ait bir 
kolaylaştıracak olanakları görüşmemiz gerekir. sorumluluktur. 
P a r l a m e n t o  o t u r u m l a r ı n ı n  ç a l ı ş m a l a r ı n ı   Yönetmelik konusunu iktidar – muhalefet olarak 
kolaylaştırmak ve daha işlevsel hale getirmek için görmememiz lazım, çünkü biri bugün muhalefettir 
(yasaların onaylandığı meclis oturumlar) parlamenter yarın iktidar olabilir ve aksine. Bizim çalışmalarımızın 
sorulara ayda iki ya da gerekirse bir defa yer verelim. amacı Meclis çalışmalarını işlevsel yapan Meclis 
Eğer ayda bir olarak kalırsa verilen sürenin uzatılması Yönetmeliği'ni hazırlamaktır. Bazen belirlediğimiz 
gerekir. bazı pratiklerimiz dolayısıyla korkarım ki temsilci, 
Parlamenter pratiklere göre parlamento sorular yasal ve yönetsel olarak Meclisin yapması gereken 
yapılırken ve gündem sırası dışında deklarasyonlar çalışmaları işlevsellikten uzaklaştırıyoruz. 
yapılırken parlamento soruları ya da gündem sırası Düşünceme göre iyice incelememiz gereken 
dışında deklarasyonlar ile ilgilenmeyen diğer konulardan biri başkanlık kurulu ile ilgili konudur. 
m i l l e t v e k i l l e r i n i n  s a l o n d a  b u l u n m a l a r ı  Meclis Başkanlık Kurulumuz, başkanlık kurulunda 
istenmemektedir, çünkü eni sonunda parlamenter başkanı, iktidardan bir asbaşkanı ve muhalefetten bir 
sorular ve gündem sırası dışında deklarasyonlar, asbaşkanı olan meclislerle kıyaslanamaz. 

Bundan dolayı, bizim başkanlık kurulumuzun aslında bu, çalışmalarımızın özetinden çok 

çalışmalarının hangi esas üzere ya da hangi pratiklere milletvekilleri ve bir görüş organı olarak Meclis 

göre oluştuğuna ve onun o pratiğe göre nasıl arasındaki bir iletişim şeklidir.

uygulanması gerektiğine bakmalıyız. Muhakkak ki 
Hatta 400, 500 belki de 500 milletvekilinden oluşan Anayasa da kendi maddelerinde, bu veya şu şekilde 
parlamento prat ikler inde gördüğüme göre Meclis Başkanlık Kurulu'nun oluşması ile ilgili 
parlamento sorularına ve gündem sırası dışında sorunları ele aldığına bakmak lazımdır. Parlamento 
deklarasyonlara  s ınır l ı  sayıda mil letveki l i  grup başkanlarının Konferansına gerçekten ihtiyaç 
katılmaktadır. varsa, günden sırasının oluşmasında daha karar alıcı 

olması gerekir, yanı sıra karar alma konusunu 
Düşünceme göre bu şekilde Meclisin, komisyonların kolaylaş t ı r ıp  zor laş t ı rd ığ ımıza  da  gözden 
ve parlamento gruplarının çalışmalarını kolaylaştırıp geçirmeliyiz? 
daha işlevsel yapabiliriz. Mükemmel bir yönetmelik Bana göre biz onu zorlaştırıyoruz, çünkü krizleri 
hazırlamamız olanaksızdır, ancak en iyisi geçen yıllar oluşturmayacak pratikleri takip etmeliyiz. Önerilen 
içerisinde karşımıza çıkan kusurları ortadan şekilde Konferansı seçersek, o durumda Slovenya 
kaldırmamızdır.pratiğini uygulamalıyız, ki bu bana göre pratiklerin 

en iyisidir ve Meclis çalışmalarını engellemeyen bir 

Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi
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Ben kısa konuşacağım, çünkü kullandığımı söylemek isterim 
sadece bir-iki konuya değineceğim, Ne demek istiyorum? 
ç ü n k ü  h e r k e s i n  k o m i s y o n  Biz çoğunluğun, başkanın ve asbaşkanın koşullu olarak 
çalışmalarını övdüğünü işitiyorum, yönettiği ve muhalefetin resmi olarak yönettiği bir 
şimdi ise uyarılar ortaya atılıyor, Parlamentoya sahibiz. Ancak bu burada uygulanmıyor, 
buysa mantıksal olarak onun o çünkü seçimler, temsilcilik ve Anayasa ile politik yönetim 
kadar da mükemmel olmadığı bu şekilde onaylanmıştır. 

ortaya çıkıyor. Muhakkak ikinci okunuşta bunu hazırlayanlar bu soruna 
Açıklama memorandumunda söz konusu yönetmeliğin geri dönecekler, çünkü bundan asla kaçınamazlar. 
belli bir maddesinde Avrupa yönetmeliği ile kıyaslanarak İkinci olay şudur :- ben komisyonun bir parçası olarak 
bunu esas aldığı ileri sürülmektedir, ancak hangi Kosova cumhuriyeti Meclisinin Anayasa Komisyonun 
maddeden söz edildiği söylenmiyor. Bundan başka onun oluşmasını öneriyorum. Bunun nedenlerini bugün 
yeni olduğu söyleniyor. açıklamak istemiyorum, nedenleri çoktur, bugün ister 
Sadece bir nedenden dolayı yenidir. Başkanlık kurulunun Anayasal olsun yarın siyasi açıdan bizi neler beklediği ile 
önceki görevleri, organ olarak gündem sırası ile ilgili ilgilidir.  
olarak yeni bir kuruma daha doğrusu başkanlar Biz geçici komisyonlarla vakadan vakaya göre Anayasayı 
konferansı denilen kuruma geçmektedir. yamalayamayız. Meclis, daimi Anayasa komisyonuna 
Burada birinin yani başkanlar konferansının yasal sahip olmalıdır, onun yönetiminde ise tabi ki her 
prosedürlerle ilgili yetkileri, diğeri ise yani Başkanlık parlamentoda olduğu gibi Parlamento başkanı yer 
Kurulu idari prosedürler yetkileri ile üstleneceği almalıdır. O temsilcilerden de oluşmalıdır. Partilerin 
açıklanmaktadır. oluşum konusunda anlaşmaları gerekir, çünkü böyle bir 
Ben bunu fazla açıklamayacağım, sadece Anayasanın 64. komisyonumuz olmadan daha uzakları göremeyiz. 
ve 67. maddelerinin daha dikkatle incelenmesini T a n ı m l a n m ı ş  o l a n  s o r u n l a r  d a  v a r  ö r n e ğ i n  
istiyorum. Bu maddelerde oylamanın ne şekilde cumhurbaşkanı sorunu.
yapıldığı, Meclisin ne şekilde oluştuğu ve onun siyasi Ben tüm sorunların halledilmesi istendiğini biliyorum, 
yönetiminin ne şekilde oylandığı ve oluştuğu ancak bunu yapamıyorsunuz, çünkü biz yeni başkanının 
açıklanmaktadır. Çünkü galiba Sayın Bajrami bence  ” Meclis ile karşılıklı Anayasal ilişkisini bilmiyoruz. Öyle ki 
bizim parlamenter deneyimimiz var” demişti. Bu bir bunlar büyük bir soru işaretidir, bunlar hipotez olarak 
gerçektir, biz temsilcilikte  “sui generis” parlamenter boşuna yazılır.
deneyime sahibiz. Gelecek cumhurbaşkanının Meclis ile karşılıklı 
Dünyanın hiçbir parlamentosunda devamlı olarak ilişkisinin ne olduğu bilinmiyor, çünkü biz hala her 
azınlığın çoğunluk olduğu görülmemiştir. Bizim 

kim ise Meclisin o cumhurbaşkanı ile karşılıklı 
Meclisimizde bu böyledir.

ilişkisine ait değişiklikleri hala oylamadık. Anayasanın bu iki maddesiyle azınlıklar ister istemez 
çoğunluktur, çünkü Anayasa onların parlamento 

Ve ben burada duruyorum ve şunları vurgulamak çoğunluğu ve hükümet çoğunluğu onların bu konumda 
olmasını sağlamaktadır. Demek ki “demokratik istiyorum – Anayasanın 64. ve 67. maddeleri 
üniversaliteler” dedikleri burada geçerli değil, çünkü görüşülsün, Meclisin Anayasa Komisyonunun 
Anayasa ile bu böyle belirlenmiştir ben bugün burada 

oluşmasına ihtiyaç vardır. 
Anayasanın bu iki maddesinin değişmesi için oyumu 

Sabri HAMITI  - LDK

Ben yönetmeliğin olması gerektiğini söyleyen da bir geçici komisyon ile ilgili kararı onaylamamız 

milletvekili Sabri Hamiti'ye teşekkür ediyorum, gerçekte tamamıyla Anayasaya aykırıdır. Anayasanın 

aslında Anayasa'da da, Anayasa Mahkemesi'nin 144. maddesi Anayasa değişikliklerin kimin 

daimi olması gerektiği yazmalıdır ve komisyonun tarafından önerilebileceğini belirlemektedir. 

Parlamento başkanı tarafından yönetilmesi gerektiği Milletvekillerin ¼'nü oluşturan 30 milletvekili – 

vurgulanmalıdır. Bu sefer başında ben bulunuyorum, başbakan ve cumhurbaşkanı bunu yapabilir. 
Bu komisyona verilen ek miktar da bana göre yarın başka birisi bu yerde bulunacaktır. Bu 
Anayasa ile uygun değildir, çünkü Anayasa komisyonun, Meclis başkanı tarafından yönetilmesi 
değişikliklerinin yapılması gerektiğini düşünenler, gerektiğini düşünüyorum.

Geride kalan yıl içerisinde parlamento oturumlarında değişikliklerin sadece bazıları hakkında değil 

tamamını göz önünde bulundurmalıydılar.  Bu pratiktir. Orada parlamento gruplarının temsilcileri, 

komisyonun oluşturulması galiba, “sui generis” idi. parlamento gruplarının kuvveti kadar kuvvetlidir ve 

Ancak buna rağmen Meclisin pratiklerin ihlallerinin bundan sonra  oylamayla  seç i l i r ler .  B iz im 

bir parçası olmaması gerektiği anı yaşıyor, eni Meclisimizde şimdiye kadar meclis oturumlar tam  bir 

sonunda Anayasa değişikliklerin ne şekilde yapıldığı fikir birliği ile örgütlenmiştir. 
Ancak dikkatli olmalıyız çünkü karar almayı zorunlu konusunda buna bağlı olan diğer prosedürler de 
olarak onayladığımız zaman, onay gelmeyince karar mevcuttur. 

Size söylemek istediğim şudur: - komisyonlar almayı zorlaştırmaktadır ve bundan sonra 

konusuna değinmek istiyorum. Muhakkak ki daha uyumsuzluk yaratılıyor. Bundan dolayı Anayasa ve 

uygun bir şekilde uyumlaştırma yapmalıyız ve Meçlisin Çalışma Yönetmeliği tam bir uyum içinde 

komisyonlardaki çalışmaları daha uygun bir şekilde olmalı ve Meclis çalışmalarını daha işlevsel ve daha 

bölüştürmeliyiz. Bizim meclisimizin 120 milletvekili demokratik hale getirmelidir. 
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Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi
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Bütçe ve Maliye Komisyonu, bankalar, mikro finans kuruluşları ve banka dışı mali kurumlara ilişkin 
Yasa tasarısı hakkında açık oturum düzenledi

 Yasa tasarısı, Kosova'da bankacılık sektörünü 

teşvik etmektedir
Yasa tasarısının amacı, bankalar, mikro finans kuruluşları ve banka dışı mali kurumların lisans sahibi 
olması, denetlenmesi ve düzenlenmesidir

Bankalar, mikro finans kuruluşları ve banka dışı mali önerilerini sunmaları için olanak sağlamak adına 

kurumlara ilişkin Yasa Tasarısı'nın görüşülmesi ve yapılmaktadır. Dolayısıyla bu alanın daha iyi 

değiş ik l ik ler in  yapı lmas ı  doğrul tusundaki  düzenlenmesi, yasanın ise pratikte daha iyi 

çalışmaların devamında Komisyon Başkanı Safete uygulanabilmesi için önemlidir” dedi başkan 

H a d ë r g j o n a j  t a r a f ı n d a n  y ö n e t i l e n  K o s o v a  Hadërgjonaj.
Devamında o, bu yasa tasarısı ile bankaların yönetimi Cumhuriyeti Meclisi'nin Bütçe ve Maliye Komisyonu 
için standartların iyileşmesi, bankalar, mikro finans 8 Mart 2012 tarihinde bir açık oturum düzenledi. 
kuruluşları ve banka dışı mali kurumlar daha iyi Oturumda Kosova Hükümeti, Kosova Merkez 
denetlenebilmesi için olanakların sağlandığı ve lisans Bankası (KMB) bankalar, sivil toplum kuruluşları 
sahibi olma yöntemlerinin saptandığına işret ederken temsilcileri ve diğer uzman kadrolar katıldı. 

Komisyon Başkanı Sn. Hadërgjonaj, bu konuda daha ona göre, ülkede mali kalıcılığın güvenlik düzeyinin 

iki açık oturumumun düzenlenmesi planlaştırılan artırıldığı ve hükümlerin korunması ile ilgili uygun 

değişiklikler safhasında söz konusu yasa tasarısının güvenlik düzeyinin ağlandığına işaret etti. 
Hadërgjonaj, bu yasa tasarısı, aynı zamanda, mikro-gidişatı hakkında bilgi verdi. Bu yasa tasarısının 
finans kuruluşların ve banka dışı kurumların önemine değinirken Hadërgjonaj, bu yasanın 
faaliyetlerini de belirlerken onların kayıt işlemi, kapsadığ ı  a lanın ,  ş imdiye  kadar  yasa  i le  
denetimi ve düzenlenmesini tanımlamakta olduğunu düzenlenmediğini söyledi. Kosova Banka Sistemi ve 
söyledi. mikro-finans kuruluşları, UNMİK'in Yönetmeliği ile 
Bu yasa tasarısının, ekonomimiz için bu önemli düzenlendiğini, banka dışı mali kurumların ise 
sektörü teşvik etmesinden dolayı AB ve uluslararası Merkez Bankasının kuralları ile düzenlendiğine işaret 
standartlarla ilgili direktifleri yakınlaştırmış, etti. 
komisyon, meclis oturumlarda milletvekillerin her “Bu yasa tasarısının mali sektörün kalıcılığı ve 
uyarı ve önerilerini nazari itibara alarak dikkatle istikrarlığının güvencesine yansımasından dolayı 
görüşmek için çalışmalar yürütmüştür. Bunun yanı önemli bir alanı kapsaması itibariyle, Bütçe ve Mali 
sıra, bu açık oturumda da sizin tün uyarı ve Komisyonu, bu açık oturumun düzenlenmesi 
önerilerinizi de inceleyecektir” diye vurguladı gerektiği sonucuna varmıştır. Bunun, tüm kurumlar 
Hadërgjonaj.tarafından, komisyonun yasa tasarısına değişme-

tamamlamaları uygulayabilmesi için kendi uyarı ve 

Kosova toplumu ve Kosova kurumları, son yıllarda örgütlü suç işinin hiçbir çeşidine karşı gerektiği 
kadar savaşım veremedi

Rüşvete Karşı Komisyon toplandı

Kosova MECLİS Başkani Dr. Jakup Krasniqi, Kosova olmadığının bilincindeyiz. Galiba bu kurumların, 

Cumhurbaşkanı Atifete Jahjaga başkanlığında bugün oluşmakta olan Rüşvete Karşı Ulusal Konseyi 

düzenlenen Rüşvete Karşı Ulusal Konsey'inin açılış gibi destek ve danışmanlık kurumlarına ihtiyacı var.

toplantısına katıldı. 
Gerçek  ad ına  Kosova  toplumu ve  Kosova  Bu münasebetle Meclis Başkanı Krasniqi şunları dedi: 
kurumlarının, bu yıllar boyunca örgütlü suç işlerinin “Toplumumuzun genç bir toplum olduğunun 
hiçbir şekline karşı gereken düzeyde savaşım bilincindeyiz, oluşturmuş olduğumuz kurumlar da 
veremediklerini söylemeliyiz. Çünkü rüşvet ülkenin yeni, bundan dolayı onların, kurumsal ve sivil toplum 
demokratik ev ekonomik kalkınmasını engelleyen örgütleri tarafından desteklenmeye ihtiyacı var.

Kosova Cumhuriyeti Meclisi, son yıllarda, Kosova s a d e c e  K o s o v a  t o p l u m u n d a  b u l u n m u y o r .  

vatandaşlarının temsilcisi olan bir kurum, yasama Demokratikleşme, kalkınma ve bütünleşme yolunda 

kurumu ve, yürütme organı da dahil olmak üzere ilerlememiz için bu genç ülkemizi engelleyen siyasi 

seçmiş olduğu organların denetleyicisi olarak, bu yıllar alanında ve ekonomik alanında farklı örgütlü suç 

boyunca devletin ve onun kurumlarının işlevliliği için işlerine karşı da savaşım verilemedi. 
Doğrusu Meclis, bu fırsatta da vurgulamamız gerekir en yüksek hukuk akit olarak Anayasadan başka, onun 
ki devletin bağımsız kurumlarının işlevliliğini sağlayan kurumlarını ve geçişli dönemde toplumdaki olumsuz 
her çeşit yasal altyapıyı ve bize göre toplumumuzda olaylara karşı savaşmak için ve geniş hukuki 
mevcut olan olaylara karşı özellikle adalet alanını altyapısını kabul etmiştir. En yüksek yasama organı 
zayıflığın işaretlerinin bulunduğu adalet alanını daha olarak biz, yasal altyapımızla bağımsız ve anayasal 
işlevselleştirecek her yasal altyapıyı kabul etmeye hazır kurumların yapılanmasına katkımızı sunmuşuzdur. Bu 
olacağız. Ben bu Ulusal Konseyin, genel olarak kurumların görevi, toplumdaki olumsuz olaylara karşı 
toplumların, özellikle Kosova toplumunun bu savaşmak ve kurumları daha da işlevsel hale 
olaylarına karşı savaşımın verilmesi için anayasal ve getirmektir. Mecliste kabul ettiğimiz yasaları 
yasal açıdan yükümlü olan anayasa kurumları ve uygulamakla yükümlü olan diğer kurumlar da 
bağımsız kurumlarına gerçekte danışmanlık etmesi ve mevcuttur. 

Oluşturduğumuz kurumların, Anayasaya ve kabul yardım etmesini isterdim. 

etilen yasalara uyugun bir şekilde kendilerine düşen 

görevleri yerine getirebilmek için hala işlevsel 

Açık oturumdan bir görüntü

Rüşvete Karşı Ulusal Konseyi
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Tümgeneral Shaban Shala hayatını kaybetti

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi'nin konuşması                                    

Anma Toplantısı 

Sayın Shala ailesi, 
Sayın katılımcılar,  
Bay ve bayanlar

Değerli arkadaşımız ve kardeşimiz, yurtsever Fakültesi'nden mezun olmuştur. 
Daha genç yaşlarda Shaban Shala bizim ulusal illegal kardeşimiz Shaban Shala'dan ayrılıyoruz. Shaban 
Hareket militanların uzun sıralarına katılmış, savaşın arkadaşımızı, kendi halkı ve devleti için hizmet 
adaletin inanarak temsil ettiği ideallerine güvenmişti, ederken beklenmedik anda ve zamanından önce 
dolayısıyla kendisi ve yandaşlarının başlattıkları kaybettik Kosova bugün hayatı boyunca sadık olan bir 
zorluklarla dolu savan ve ideallerin bir gün sonuç ve oğlun ve yılmaz bir savaşçısını kaybetti. 

1 Aralık 1958 yılında Drenas'ın Negroc köyünde doğan başarı getireceğine emindi. Shaban Shala'nın etkin 

annesi Taibe ve babası Velinin oğlu olarak Shaban, olarak katıldığı 1981 yılında tarihi gösterilerden sonra 

daha küçük yaşlardan beri vatansever bir ortam içinde bizim Hareketimiz, özgürlük, hak eşitlilik ve ulusla 

eğitim görmüş ve efsanevi Drenas'ın doyumsuz birlik doğrultusunda Arnavut halkının çabalarını 

direnişçi geleneklere göre eğitilerek büyümüştür. O ilk ateşini söndürmek ve yenmek amacıyla işgalci rejim 

eğitimini doğum yerinde görmüş ortaokulunu tarafından takim edildi ve şiddetli bir şekilde darbe 

Kiyevo'da tamamladıktan sonra Priştine Hukuk yedi. 

Maliye Bakanı Bedri Hamza yasayı tanıtırken, bu l i s a n s ı n  v e r i l m e s i ,  d e n e t l e n m e s i  v e  

yasanın hazırlıkları süresinde en iyi uluslararası d ü z e n l e n m e s i n e  y ö n e l i k  ç a ğ d a ş  b i r  

standartların, bankaların düzenlenmesi ile ilgili enfrastrüktürün oluşmasıdır. Bunun yanı sıra yasa, 

denetleme alanında AB'nin standartları ve bir banka ve finans siteminin, sağlam ve istikrarlı 

direktifleri ve bankacılığın etkili bir şekilde bir sitemin teşvik edilmesi ve yatırımcıların 

denetlenmesine yönelik Bazelin temel ilkelerinin çıkarlarının korunması ile ilgili uygun bir düzeyin 

esas alındığını söyledi. Hamza'ya göre son on yıl sağlanması hedefleridir” dedi Hamza. 
KMB Governatörü Gani Gërguri, bu alanda yasa içerisinde banka sisteminin gelişmesinin ve 
tasarısının getirdiği bir dizi değişmelere bankacılığın denetim pratiğinin değişmelerin, 
değinirken, esas yeniliğin, Kosova bankaları ve bankalar, mikro finans kuruluşları ve banka dışı 
finans kurumlarının mevcut ihtiyaçları olarak mali kurumlara ait yasanın çıkarılması taleplerini 
yürütme kriterlerinin güçlendirilmesi olduğunu artırmıştır. Bu, 1999 yılından bu yana meydana 
vurguladı. ge len  değişmeler in  yans ıması  amacıy la  
KMB Bordunun diğer üyeleri olan Mejdi Bektashi 

yapılmıştır. 
ve Sejdi Rexhepi, uzman kadro, banka temsilcileri, “Yasa, bankalar yanı sıra mikro finans kuruluşları 
diğer kurumlar ve sivil toplum kuruluşları, yasa ve banka dışı mali kurumları da kapsayacaktır. 
tasarısı ile ilgili farklı incelemelerde bulundu, bu Yasa  banka  yürütme  s tandar t la r ın ı  da  
y a s a  t a s a r ı s ı n ı n  b e l l i  b ö l ü m l e r i n i n  düzeltecektir. Onun hükümleri Merkez Bankaya, 
düzenlenmesiyle ilgili uyarı ve önerilerini ortaya düzeltici önlemleri alma ve ülkede mali 
attılar. Ülke için çok gerekli bir yasa olduğunu istikrarlığının güçlendirilmesi amacıyla yasanın 
söyleyerek tartışmacılar, yasa tasarısının farklı ihlallerine yönelik idari para cezalarını 
eksikliklerini ve bu eksikliklerin tamamlanmasına saptamakla yetkilendirmektedir” dedi Bakan 
yönelik uygun sonuçların çıkarılması için Hamza. 

Mikro-finans kuruluşlarından söz edilince o, önerilerin ortaya atıldığı geniş çapta tartışmalar 

yasanın mülkiyet strüktürünü ayan olarak yürütüldü. 
Komisyon başkanı Hadërgjonaj, tartışmacıların saptadığını ve aynı zamanda mikro-finans ve baka 
uyarılarını, çok önemli olduğunu ileri sürerek dışı kuruluşlara yönelik mevcut anlaşmazlıkları 
komisyonun, yasa tasarısının değişikliklere tabi ortadan kaldırdığını söyledi. 

“Genel olarak bu yasanın amacı, bankalar, mikro tutulması süresinde bunları göz önünde 

finans kuruluşları ve banka dışı mali kurumlara bulunduracağını ve ciddiye alacağını vurguladı. 

Açık oturumdan bir görüntü
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Gösteriler boyunca birkaç ay gözaltında bulunduktan Hareketine karşı şovenist kampanyaya siper olmuştur. 

sonra Rexhep Mala, Nuhi Berisha, Fehmi Lladrovci, Onlar silahlı savana doğru direnişçi sıralarını onardı, 

Hafir Shala ve yüzlerce kararlı eylemci ile birlikte genişletti ve ileriye doğru taşıdılar. 

Shaban Shala, Arnavut halkına ve onun ulusal 

İşgalciler Kadri Zeka ve Gervalla kardeşlerini işgalciler gerekir! Genç Shaban Shala, UDB'nin katilleri 

1982 yılında öldürdükten sonra ilerideki yıllarda tarafından öldürülen Kosova'nın önde gelen eylemcisi 

Rexhep Malaj, Nuhi Berisha, Bajram Bahtiriyi ve diğer olan bir önceki Shaban Shala'nın adını onurla taşıdı.
Ben Shaban Shala ile birlikte Novi Sad'ın Tutuklama eylemcileri vurdular. Shaban Shalayı ve çok sayıda 
evinde bulunmam bir şans eseriydi. Uzun yıllar bizi arkadaşını 1985 yılının Ekim ayında 9 yıllık hapis 
Arnavut tutukluları ile birlikte bizi izole ettiler. Ancak cezasına çarptırdılar. Onun sorgulama sürecindeki 
cezamızın sonlarında birkaç tutuklu bir olduk. sabırlı duruşu arkadaşlarını tutuklamaktan kurtardı ve 
Tutuklama evinde Hareket taraftarları Shaban Shala'yı Kosova ve dışında Hareketin devamlılığını sağlamış 
onun büyük becerileri, yılmaz cesareti ve ahlakı, kitap oldu. 

Askerlerden birinin kendisinin adını taşıdığını ve bilgiye olan tutkusu, ayan vizyonu ve kararlılığı, 

anlayınca Büyük İskender ona yaklaştı ve şunu dedi, arkadaşlarına olan sevgisi ve dikkatli davranışları ve 

beğenirsen benim adımı tut, ancak İskender olman fedakârlığı ve bencil olmayışı ile akıllarında tutar.
    

Kendi ve hayatlarını kaybeden arkadaşlarının Kurtuluştan sonra Tümgeneral Shaban Shala, KSB ve 
ideallerine sadık birisi olarak Shaban Shala hapisten Kosova gelecek Ordusunun örgütlenmesinde katkısını 
ç ıkt ıktan sonra i lk başta İnsan Hakları  ve sunmaya devam etmiştir. 
Özgürlüklerini Koruma Konseyinde yurtsever Shaban Shala görevinin başındaydı ve en üretken 
faaliyetlerine devam ederek ilk anlardan beri Kosova yaştaydı. Onu çok seven ve ona önem veren 
Kurtuluş Ordusu'nun örgütleyicilerinden biri Kosova'nın bugünü ve yarını için de gereklidir. 
olmuştur. Büyük bir savaşçı olan Shaban Shala'yı kaybetmenin 
Kardeşi Bedri Shala ile birlikte ellerinde silahla acısını uzun zaman hissedeceğiz, ancak onun şanlı 
hayatlarını kaybetmiş, Kosova Kurtuluş Ordusu'nun eserine hatıramız ölümsüz olacaktır. 
üst düzey savaşçıları ve liderleriydi.                

Kosova Cumhuriyeti Meclisi'nde - 8 Mart            
Tüm parlamento gruplarının ve tüm ulusal topluluklarına mensup olan 44 milletvekilin 
imzalarıyla desteklenen Bayan Milletvekilleri Grubu'nun talebi üzere Kosova Cumhuriyeti 
meclisi bugün kadınların Kosova toplumunndaki durumu hakkında tartışmaların yürürtülmesi 
amacıyla özel oturum düzenledi.

Dr. Jakup Krasniqi tarafından yönetilen (bu oturumun bir bölümünü Meclis Asbaşkanı Sn. 

Sabri Hamiti yönetti) Meclis oturumunun daha başında Bayan Milletvekilleri Grubu 

Başkanı Teuta Sahatqija bu oturumun gerekçelerini açıkladı ve parlamento tartışmalarıyla 

desteklenen önergelerin, bugünkü toplantının sonunda onaylanmasını istedi.

PDK Parlamento Grubu adına konuşan Blerta Deliu – Kodra İş Yasası, Cinsiyet Eşitlığı 

Yasası ve Ayrımcılığa Karşı Yasa gibi onaylanamsı kadın eşitliği hakkındaki yasalara 

değinirken Kosova'nın Avrupa entegrasyonu için koşulun, cinsiyet eşitliğinin tam olarak 

uygulanmasının da önemli olacağını vurguladı.

Vetvendosye Parlamenter Grubu adına konuşan Alma Lama dün, Uluslararası 
Kadınlar Günü dolayısıyla Sırp şiddetinin kurbanı adı altında Priştine'de kadınların 
bir protestosu düzenlendiüini söyledi! Kurbanları “sessiz kadınlar” olarak 
değerlendirirken o kadınların, Sırp askerleri ve paramiliterelri tarafından yaşadıkları 
misilleme ve travmaların araştırılması talebi dahil olmak üzere toplum ve kurumların 
her yönlü desteklenemsini istedi.

İnsan Hakları, Cinsiyet Eşitliği, Kayıp Kişiler Ve Ağlaşılar Komisyonu Başkanı Suzana 

Novoberdali'nın kendi açılış konuşmasında insanın tüm tarihi boyunca kadının büyük 

öneminden ve bugünün Kosovasında kadının toplumdaki rolünü vurguldı. Dolayısıyla o 

toplumumuzda kadının durumunun normativ olarak düzenlenmesini ve kadının, 

Kosova'nın devlet kurumlarında temsilini de methetti ancak kadın haklarının pratikte 

uygulanmasının engellere rastadığını vurguladı. 

Ahmet Isufi, AAK Parlamenter Grubu adına konuşurken cinsiyet eşitliğinin rica ve şikayetler sayesiyle değil 
Anayasa ve yasalarla gerçekleşebildiğini vurguladı. İsufi kadının kandisini eşit hissetmesi için koşulların 
yaratılması gerektiğini söyleyerek, İş Müfettişliğinin, özellikle kadınlardan söz edildiği zaman İş Yasası'nın 
uygulanmasını devamlı olarak takim etemsini istedi. 

LDK Parlamento Grubu başkanı İsmet Beqiri Kosova toplumunda kadının rolü hakkında bu tartışmanın 

gerçekleştirilmesi yönünde bu girirşimi selamlarken Bayan Milletvekilleri Grubu tarafından yapılan önemli 

çalışmaları selamladı. Ona göre kadın hakları, özgürleşmiş bir toplum için hayati bir şey olduğunu, kadının 

eğitiminin ise demokratik açıdan gelişmiş bir toplumun oluşması için bir önkoşul olduğunu vurguladı. 
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 Toplantıdan bir görüntü

Kosova Meclis Başkanı dr. Jakup Krasniqi bugün başka ener j i  sektöründe özel  yat ır ımları  

Kalkınma Politikaları Enstitüsü (İNDEP) tarafından körükleyecek yönergelerle de sonuçlanacağına 

örgütlenen Kosova Alternatif Enerji konulu umut ediyorum. 
Enerji Kosova ekonomisinin kilitsel sektördür, konferansına katıldı. Bu münasebetle o, bir 
özellikle ülkemizin sahip olduğu büyük linyit konuşmada bulundu: “İlk önce Kosova'da elektrik 
kaynak potansiyellerinden dolayı önemlidir. enerjisinin kullanımı ile ilgili zorluklar ve alternatif 
Mevcut senaryolara göre bizde enerji sektöründe o l a n a k l a r ı n ı n  b e l i r l e n m e s i  k o n u s u n d a k i  
KEK hâkimdir. Enerji üretiminin hemen hemen faaliyetleriniz hakkında benim özel ilgimi 
yüzde 90'ı linyitin yakılmasından elde edilmektedir. belirtmeme müsaade ediniz. Bu konferansın, önemli 

konulardan birini önemli konuya ilgi göstermekten 

Bu sektörde reformlar ve yeniden strüktürleşme çok irrasyonel kullanımı bir yandan ve diğer taraftan ise 

sayıda zorluklarla geçerken, hiç olmazsa şimdiye çevre koşullarının yetersizliği riski hala mevcuttur. 

kadar Enerji Stratejisi ve yerli ve uluslararası 
Gelişmiş ülkelerdeki tecrübeler, kalıcı ekonomik 

yasama ile saptanan hedeflere ulaşmakta yetersiz 
kalkınmanın sadece bir yandan doğal kaynakların 

kalmıştır. Son on yıl içerisinde büyük uluslararası ve 
rasyonel bir şekilde kullanılması ve diğer yandan ise 

Kosova Bütçesinden KEK'e verilen sübvansiyonlara 
ekonomik ve çevre kalıcılığının artırılması arasında 

rağmen o, bu şirketin finans açıdan özerk olmak ve 
ilişkilerin doğru olarak kurulmasından sonra 

radikal bir yeniden yapılanmayı garanti edebilecek 
gerçekleşebileceğini göstermiştir. 

ve AB Direktifinden kaynaklanan koşulları yerine 

g e t i r e b i l e c e k  k a l i t e l i  b i r  p e r f o r m a n s ı  Kosova, kişi başına orta enerji tüketimi olan bir 
sağlayamamıştır. Bu duruma bakılırsa elektrik ülkedir. Ekonomik kalkınma ile ilgili tüm öngörüler, 
enerjisi ile kesintisiz tedarik, enerji kaynaklarının enerji taleplerinin gittikçe artacağını göstermektedir. 

Kosova'da Alternatif Enerji
Özel stratejik yatırımcılar konusunda imtiyaz ve özelleştirmeye yönelik genel kapsamlı çerçeve
Meclis, Hükümet ve enerji sektörünün ilgili kurumları, bazı reform ve stratejileri geliştirecektir.

Kosova Meclis Başkanı Jakup Krasniqi tartışma konusunu sadece ülkemiz için değil tüm dünya için hassas bir 

konu olarak değerlendirdi ve şu soruları ortaya attı: Kadın için neper yapılabilirdi? Kosova'da kadın hakları 

planında neleri değiştirebiliriz? Onları bu doğrultuda onların ilerletilmesi için ne gibi hazırlıklar yapmalıyız? 

Konuşmasının devamında o Meclis'in geçenlerde Milenyum Kalkınma Hedefleri'ni destekleyen bir rezolüsyonu 

kabul ettiğini hatırlattı. Dolayısıyla kadın haklarının gerçekleşmesi için çocukların eğitimi ile işe başlamanın 

gerektiğini söyleyerek kendisinin, bütünleşmiş bir yeni neslin oluşması doğrultusunda bir eğitimin sunulması 

taraftarı olduğunu vurguladı. 

Birleşme Hareketi sıralarından olan milletvekili Agim Kuleta bu tartışmada toplantısında konuşmasını 

tamamladıktan sonra bayan milletvekillerinin katkılarına saygı olarak BMG başkanı Teuta Sahatqija'ya bir buket 

taze çiçek sundu.

KKA adına konuşan Myzejene Selmani kadının en evella ailede eşit olması 
gerektiğini ve sadece bunun gerçekleşmesiyle hayatın tüm diğer alanlarında 
eşitliğin sağlanması için elverişli koşulların yaratılabileceğine dikkat çekti.

6+ Parlamento Grubu adına konuşurken Müferra Şinik, Uluslararası Kadınlar Günü 
olarak 8 Martın tarihi ve güncel önemine değindi. Şinik konuşmasında, bu günü 
kutlarken kadınların cinsiyet açısından eşit olduklarını ve onların eğitim, sağlık, 
ekonomi, toplumsal ve siyasi yaşamda temsil edildiklerinin göz önünde 
bulundurulması gerektiğini söyledi.  

                   Salondan bir görüntü

Meclis Asbaşkanı Sabri Hamiti cinsiyetler arası işbirliğin gereğini Rexho Mulliqin ve Nexhmie Pagarushësh'ın  
"Baresha"şarkısı, sinema yöneticisi Muharrem Qena ve arktris Melihate Ajeti'nin "Erveheja" dramı gibi başarılı sanat 
eserleri ve özellikle sanatlar, kültür, spor  gibi kültürel eserlerle canlandırdı. 

Oturumun sonunda milletvekilleri Kosova'da kadınların durumunun güçlendirilmesine yönelik önergeleri kabul 

ettiler. Bu önergeler Meclis başkanı tarafından imzalandıktan sonra yayınlanacaktır.
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Sektörün bu durumuyla sadece yerli üretimden özelleştirilmesi;

bunun karşılanamayacağı bellidir. Bu açıdan yeni 
Enerji verimliliğinin teşvike dilmesi ve yenilenebilen 

kaynak kapasitelerinin gelişmesi bununla birlikte 
kaynaklardan enerji projelerine özel sektörün 

enerjinin alternatif kaynaklardan sağlanması dâhil 
yatırımlarda bulunması; 

olmak üzere, enerji tedarikinin iyileşmesine, enerji 
Özellikle yenilenebilen kaynaklardan enerji için 

ithalinden bağımlılığın azalmasına ve Stratejinin 
körükleyici tarifelerin uygulanması ve;

hedeflerinin yerine getirilmesi olanaklarını n Yenilenebilen enerji kaynaklarından kapasitelere 
artırılmasına etki edecektir. yatırımları sağlayan avantajların teşvik edilmesi.
Kosova AB ile bütünleşmeyi hedeflemektedir. Öyle Enerji potansiyellerinin (güneş, hidrosantraller, 
ki bu sürecin, enerji sektörünün kökten biokütle, atıklar v.s.) gün bugün kullanılmadığını ve 
strüktürleşmesi ve reformlaşmasını istemesi yanı 

enerji sektörünün geliştirilmesi için önemini göz 
sıra, gazların yayılmasının (sere etkisi) yüzde 20'lik 

önünde bulundurarak Kosova kurumları, enerjinin 
azalması, genel enerji tüketiminin yenilenmesini 

üretilmesi ve genel ekonominin geliştirilmesi 
sağlayacak kaynakların katılımının yüzde 20 oranda 

doğrultusunda uzun vadeli ve kalıcı enerjinin üretim 
artırılması ve enerji verimliliğinin yüzde 20 olarak 

kaynaklarında bunu teşvik edecek tam yasal ve 
iyileştirilmesine atki edecektir. Bu konu Güney Doğu 

düzenleyici kadroyu sağlamak için garanti edecektir. 
Avrupa Enerji Topluluğu Sözleşmesi ile saptanan Konferans örgütleyicilerine teşekkür ederken 
hedefler olmakla birlikte (bu sözleşmede Kosova da konferansın başarılı ve verimli olarak
sözleşme tarafıdır), enerji sektörünün geliştirilmesi  tamamlanmasını diliyorum” diye vurguladı Meclis 

ve yeniden strüktürleşmesine yönelik stratejinin Başkanı Krasniqi. 

amacı olarak kabule dilmesi gerekir. Bu yönde 

Meclis, Hükümet ve enerji sektörüne ait ilgili 

kurumlar, aşağıda belirtilen reform ve stratejileri 

teşvik edecektir:
Yenilenebilen kaynaklar dâhil olmak üzere yeni 

elektrik enerji üretim kapasitelerinin geliştirilmesi;
Enerji Topluluğu Sözleşmesi talepleri ile uyumlu 

olarak enerji sektörünün reformlara dahil edilmesi;
Tekelin kaldırılması ve serbest piyasanın sağlanması;
İmtiyazlar için genel kapsamlı bir çerçevenin 

geliştirilmesi ve özel stratejik yatırımcılarının 

Milletvekili Lutfi Haziri, LDK

1-Kültür, Gençlik ve Spor Bakanı Sn. Memli Krasniqi'ye soru
Priştine FK stadında çalışmaların ikinci safhasının devam etmemesinin nedenleri hangileridir?

Parlamenter sorular

Milletvekili Shaip Muja, PDK

1- Çevre ve Alan Planlama Bakanı Sn. Dardan Gashi'ye soru
Fero- nikel ve Şarkem konusunda yasaların ihlal edildiği konusunda ilk bilgiler ne zaman 
geldi ve bu yasalara saygının gösterilmesi için disiplinin sağlanması konusunda hangi 
adımları attınız. Sizin personeliniz, benim seçmenlerimiz ve Kosova Cumhuriyeti 
vatandaşlarının de ortak önerileri ve endişeleri olarak benim öneri ve endişelerim 
konusundaki yaklaşımları ne kadar ciddiydi. 

2- Adalet Bakanı Sn. Hajredin Kuçi'ye soruSn. Bakan Sizden, bir yasal prosedür 

konusunda, para cezasının ne zaman ve cezanın ne zaman prosedüre tabi tutulacağını 
öğrenmek istiyorum. Yukarıda sözü edilen şirketler, kurumlar tarafından birkaç defa, çevre 
kullanımı ve korunması konusunda yasalar ve yönetmeliklere saygı ve bağlı olan 
sözleşmelerin ihlali konusunda uyarılar ortaya atılmıştır. 

Sonunda Ferro-nikel, ikinci defa hafif suçlar için suçlanmaktadır. Bu benim için ceza buna ait 
değildir, ancak şimdi yüksek ceza konusudur ki buna yürürlükte olan yasalar ve çevre 
kurallarının ihlali ile ilgili ilerleme raporunda da değinilmektedir. 
.            

 3- Sağlık Bakanı Sn. Ferid Agani'ye soruSn. Bakan Sizden, doğrudan doğruya 

Ferronikel ve Sharcemden çevrenin zarar görmesi sonucu kanıtlandığına göre halkın 
hastalanmasına sebep olan hastalıkları ortadan kaldırmak için hangi faaliyetlerde 
bulundunuz?

Milletvekili Liburn Aliu, VV 
Tarım, Ormancılık ve Kırsal Kalkınma Bakanı Sn. Blerand Stavileci'ye soru
Koyun, keçi ve inekler için verilen vaatlere göre çiftçilere tam ödenekler yapılacak mı? Bu 
ödenekler yapılırsa ne zaman yapılacaktır?

2- Çevre ve Alan Planlama Bakanı Sn. Dardan Gashi'ye soru2011 Yılına ait 

Stratejisine ait Koordinatör Dairesinin raporunda (28–29 sayfalarında) Sırbistan'ın illegal 
strüktürlerinin, bu yıl içerisinde Ujeman gölü ile bağlayacak olan suyolunun ayrı bir şirketinin 
oluşturmaları planlaştırılmıştır “Mitroviça için su fabrikasının esas bölgesinin, kentin 
güneyinde bulunmaktadır ve bu örgütün (Vodovod İbar) hedefi, mevcut olandan ayrı olarak 
diğer bölümden ayrı bir su fabrikasının inşa edilmesi, kentin güneyi ile hiçbir ilişkisi 
olmamasıdır. Bu proje, bu raporda ileri sürüldüğüne göre, çoktandır ortaya atılmıştır ve bir 
bölümünün Sırbistan Hükümeti, diğer bölümünün ise AB tarafından finans edilmesi 
beklenmektedir.
Bunun engellenmesi için hangi önlemler alınmıştır?  
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.            
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Bunun engellenmesi için hangi önlemler alınmıştır?  
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Milletvekili Donika Kadaj – Bujupi, AAK

1- Kosova Cumhurbaşkanı Sn. Hashim Thaçi'ye soru
Kosova'ya ait İlerleme Raporu bu sefer de “durgunluk oranı”na aitti, Sizin 
açınızdan bunun nedenleri hangileridir?  

2- Ticaret ve Endüstri Bakanı Sn. Mimoza Kusari – Lila'ya soruİlerleme 

Raporu'nda bu sefer de şunlar yazıyor: - “ Kosova ekonomi alanında ilerleme kaydetmedi. “
Banjska Planı” nerde kaldı?

Milletvekili Arsim Bajrami PDK

Kamu İdare Bakanı Sn Mahir Jağcılar'a soru
Sayın Bakan: Sivil Hizmetler Yasası'nın uygulanmasına ait alt yasa akitlerinin hazırlanması 
süreci hangi safhadadır?

Milletvekili Kimete Bytyçi, LDK

Tarım, Ormancılık ve Kırsal Kalkınma Bakanı Sn. Blerand Stavileci'ye soru
Sn. Bakan: Sizden, Dr. İbrahim Rugova otoyolunun geçmesi yüzünden bir bölümünün 
yıkılmasından sonra bu belediyede yeni asmaların toplanması ile ilgili Theranda 
işletmecilerinin sübvansiyonu konusunda TOKKB'nın Planları hakkında bilgi talep 
ediyorum?

Milletvekili Daut Haradinaj, AAK

Kosova Güvenlik Güçleri Bakanı Sn Agim Çeku'ye soru
Son zamanlarda 100 kadar KGG mensubunun işyerinden uzaklaştırılması uyarıları vardı. Şu 
anda 20 Ocak 2012 tarihinden itibaren ne subay ne de askerlerin de iş sözleşmeleri yok.
Ünlü subayların ve memurların uzaklaşmış olması ve uzaklaşması planlaştırılan bu sıra dışı 
olay konusunda açıklama yapabilir misiniz?      

Milletvekili Alma Lama VV

Kosova Başbakanı Sn Hashim Thaçi'ye soru
Kosova Hükümeti, Kosova'da Özelleştirme Fonunun geri çevrilmesi için şimdiye kadar hangi 
girişimlerde bulundu?

Milletvekili Visar Ymeri VV 

Kosova Cumhurbaşkanı Hashim Thaçi'ye sorulan soru
Amerika devleti Departmenti ile ABD büyükelçilerinin diplomatik kabloları bir zamandan 
beri yayınlayan WikiLeaks internet sayfası, Cumhurbaşkanı Tadiç ile bulunduğunuz 
görüşmelerden bahseden birkaç kablo çıkarmıştır. Kablolara göre ilk görüşme Sosyalist 
Entenasyonal Konferansı süresinde 2006 yılında Selanik'te yapılmış. İkinci görüşme 2008 
yılında Nevyork'taki AGİT merkezinde yapılmış. Burada siz Başbakan sıfatıyla Tadiç ile 
görüşmüşsünüz.

Sizin Tadiç ile görüşmeniz ne zaman ve ne zaman kararlaştırılmıştı?

Milletvekili Rexhep Selimi VV 

Kosova Başbakanı Hashim Thaçi'ye sorulan soru
Bu görüşmeler Kosova  ve size kazandırdıkları nedir?

Milletvekili Glauk Konjufca VV

Kosova Başbakanı Hashim Thaçi'ye sorulan soru
Bu görüşmelerin yapılması için kim girişimde bulundu, Arnavut tarafı mı Sırp tarafı mı? 
Görüşmenin arabulucusu kimdi?

Milletvekili Albulena Haxhiu, VV 

Kosova Başbakanı Hashim Thaçi'ye sorulan soru
Bu görüşmelere kimler katıldı ve nelerden bahsedildi? Tadiç size ne dedi ve siz Tadiçe ne 
dediniz?

Milletvekili Afrim Kasolli VV

Kosova Başbakanı Hashim Thaçi'ye sorulan soru
Bu görüşmelerde yürürtülen konuşmalar  hakkında kimlerin bilgisi oldu? Bu görüşmeler 
hakkında herhangi bir yerde bilgi verildi mi, evet ise nerede rapor sunuldu ve raport kim 
sundu?

Parlamenter sorularParlamenter sorular
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Meclis Başkanı Krasniqi, 

Sayın Başkan,
Kosova Meclisi ve Avrupa Parlamentosu 

Bu mektup sayesiyle yüksek bir kurum olan arasındaki mükemmel ilişkilerini çok değerli 
Avrupa Parlamentosu Başkanı görevine bularak, bu ilişkilerin daha da derinleşeceğine ve 
seçilmeniz dolayısıyla Sizi candan kutlarım, size devamlı olarak genişletileceğine inancım tamdır. 
Avrupa Birliği'nin bu yüksel kurumun başında Bu münasebetle bir daha Kosova Cumhuriyeti 
bulunarak büyük sorumluluklarınızı başarıyla Meclisi ve Avrupa Birliği arasında işbirliği 
yerine getirmenizi dilerim. konusundaki istek ve hedefimiz konusundaki 

arzumuzu temenni etmek isterim. 
Tek seçeneğimiz olarak ve bizim stratejik 

önceliğimiz olarak Avrupa ve Euro Atlantik Görev süreniz içerisinde Avrupa Birliği'nin katkı 
entegrasyonlarına bütünleşmekte Sizden ve tün sunduğu ve sunmakta olduğu Kosova'yı da 
dostlarımızdan, Avrupa halklarının büyük ziyaret etmek için zaman ayırabileceğinize 
ailesine Antik ve çağdaş değerleri taşıyacak olan inanmaktayım. 
Kosova halkı için bu tarihi ve hayati süreçte de 

bizi desteklemenizi talep ediyoruz. 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup 
Krasniqi, Uluslararası Adalet Divanı çerçevesindeki 
Kosova savunucular grubunun yöneticisi Sn. Michael 
Wood ile bir görüşmede bulundu. Bu münasebetle 
diğerleri arasında, Sn. Michael Wood, Uluslararası 
Lahey Mahkemesi'nin Kosova bağımsızlığı ile ilgili 
kararının, doğru olduğunu söyledi. Onun ileri 
sürdüğüne göre Kosova,  sui generis bir olaydır ve 
diğer konular için örnek alınamaz. 
Sn. Michael Wood'a bu ziyareti için teşekkürlerini 
ilettikten sonra Meclis Başkanı Krasniqi, Kosova 
Meclisi'nin çalışmaları, özellikle yasama alanı 
hakkında özet le  konuştu.  Devamında ülke 
yasamasının yöneticisi, Sn. Michael Wood tarafından 
yönetilen Uluslararası Adalet Divanı çerçevesindeki 
Kosova savunucular grubunun çalışmalarını övdü. 
Her ikisi de Kosova ile Sırbistan arasındaki 
müzakereler ve ülkenin kuzeyindeki duruma 
değindiler. 

Arnavutluğun Bağımsızlığının 100. yıldönümü ile ilgili 
faaliyetlerin koordinasyonu, Kosova Cumhuriyeti 
meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi'nin Arnavutluk 
Kültür Bakanı Sn. Aldo Bumçi ile görüşmenin ana 
konusunu oluşturdu. Bu karşılama için teşekkürlerini 
belirtt ikten sonra Sn.  Bumçi,  Arnavutluğun 
Bağımsızlığının 100. yıldönümü dolayısıyla, bağımsız 
Kosova olmadan önemi olmazdı ve zevk alınamazdı 
diye vurguladı. Bu açıdan o, kültürel mirasın bir bütün 
olduğunu, Arnavutluk ile Kosova arasındaki işbirliğin, 
yaşamın tüm alanlarında, özellikle ise kültür alanında 
ulus için yeni ve verimli getiriler sağladığını vurguladı. 
Bakan Bumçi'ye hoş geldin ifadelerinde bulunarak 
Meclis Başkanı Krasniqi, Arnavutluğun Bağımsızlığının 
100. yıldönümünün, Arnavut ulusu için yeni bir çağ 
açtığını vurguladı. Diasporadan söz edilince her ikisi 
de, her nereden gelirlerse gelsinler ister Kosova, ister 
Arnavutluk ister de Arnavutların yaşadıkları diğer 
yerlerden olsun onlar birdir ve böyle de olması 
gerektiği konusunda oydaştılar. Bu açıdan Kosova 
tarafından dünyanın farklı yerlerinde açtığı kültür 
merkezleri de ortak olmalıdır. 
Mevkidaşlar, Oluşan olanak fırsatlarının kullanılması 

açısından daha derin işbirliğinin daha da geliştirilmesi 

yönünde faaliyetlerin daha da derinleştirilmesi 

gerektiğini savundular. 

Martin Schlz seçilmesi süresinde

Michael Wood: Uluslararası Lahey Mahkemesi'

nin kararı doğru alınmış bir karardır

Bumçi:- “Arnavutluğun Bağımsızlığı'nın 100. yıldönümü Kosovasız, 

layık olduğu öneme sahip olamaz ve yankı yaratamazdı”

Avrupa Parlamento Başkanı Martin Schulz'u kutladı
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Meclis Başkanı Krasniqi, 

Sayın Başkan,
Kosova Meclisi ve Avrupa Parlamentosu 
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Kryeparlamentari Krasniqi priti përfaqësuesin special 

të BE-së, për Kosovën, Samuel Zhbogar
Kosova Cumhuriyeti meclis Başkanı Dr. Jakup memnuniyetini belirterek Sayın Zhbogar'ın bu 

Krasniqi, AB'nin Kosova'ya ait özel temsilcisi ve önemli konuma atanmasının bunun bir kanıtı 

aynı zamanda Kosova'da Avrupa Dairesi olduğunu söyledi. Meclis başkanı Kosova 

Yöneticisi olan Samuel Zhbogar'ı kabul etti. Meclisi'nin şimdiye kadar da AP ile ve AB'nin 

Dolayısıyla,  Kosova'daki gelişmeler ve üye ülkelerinin parlamentoları ile iyi ilişkilerde 

Kosova'nın Avrupa entegrasyonları Yolunda AB b u l u n d u ğ u n u  v u r g u l a y a r a k ,  K o s o v a  

ve  onun mekanizmalar ı  i le  i l i şki ler in  bağımsızlığını tanımamaya devam eden 

güçlendirilmesi konuları ele alındı. Sırbistan ve Bosna Hersek dışında eski 

Yugoslavya ülkelerinin parlamentoları ile de iyi 
 Kosova'ya ait AB temsilcisi Samuel Zhbogar, ikili ilişkilerin mevcut olduğunu söyledi. 
ülke kurumları, medyaları ve vatandaşları Bununla birlikte resmi Belgrat'ın, Kosova'nın 
tarafından sıcak karşılama ve görüşmelerden belli sayıda Sırp vatandaşlarını alet olarak 
dolayı memnuniyetini  belirtt i .  “AB ve kullandığını ve ülkemizin kuzeyindeki durumun 
Kosova'nın beraber yapacakları önemli olan çok istikrara kavuşmasını engellediğini söyledi. 
işler var, öyle ki Kosova'nın AB entegrasyonu Kosova Sırpları ile iyi ilişkileri kurma 
yolunun hızlandırılması için yapılması gereken konusunda Kosova'nın çabalarından ve Kosova 
reformları beraberce yapmalıyız” diyen Zhbogar kurumlarının,  azınl ık topluluk hakları  
çok önemli konulara arsında Kosova Meclisi k o n u s u n d a  e n  y ü k s e k  o l a n  A v r u p a  
tarafından bu reformlar ve ülkenin Avrupa standartlarını gerçekleştirmek doğrultusundaki 
gündemine desteğinin önemli olduğunu söyledi. ciddi faaliyetlerinden söz ederken Krasniqi, 
Kosova'nın entegrasyonu konusunda söz sahibi Kosova tarafı, Sırbistan ile müzakerelerde de 
oldukları için Kosova Meclisi'nin Avrupa yapıcı olduğunu, Sırp tarafının ise Brüksel 
Parlamentosu ve AB üye ülke parlamentoları ile müzakere sürecinde imzalanan sözleşmeleri 
çok daha iyi işbirliğinde bulunmasının gerekli yerine getirmeye istekli görünmüyor. 
olduğunu da özellikle vurguladı. 

P a r l a m e n t o  B a ş k a n ı  K r a s n i q i ,   

Kosova'nın AB entegrasyonu konusunda AB'nin 

destek sunmak için hazır olduğundan dolayı 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup 
KrasniqiArnavutluğun iki eski cumhurbaşkanları Sn. 
Alfred Moisiu ve Sn. Rexhep Meidani kabul etti ve 
görüşmelerde bulundu.
Bu görüşmenin ana konusunu özellikle Avrupa 
Komisyonu taraf ından Kosova'n ın f iz ibi l i te  
uygulamaları için yeşil ışığın verilmesinden sonra 
Kosova'da güncel gelişnmeler oluşturdu. Görüşmeden 
vurgulandığına göre Kosova'nın geçmekte olduğu bu 
süreçler Avrupa entegrasyonlarına doğru görevlerini 
yerine getirmesi için önemlidir. Bu yönde Kosova'yı 
çok sayıda devletlerin tanınmış olduğuna dair gerçeğin 
önem taşıdığını, ancak tanınmanın olumlu etkilerini 
bilerek tanıma sürecinin ilerlemesi için daha çok 
çalışmanın gerektiğine işaret edildi. Bu süreçlerde 
Kosova bağımsızlığının doğrulanması ve bir gerçek 
olarak tüm dünyada daha geniş çapta tanınmasına 
daha büyük katkıların sunulması için kaynaklara sahip 
olduğundan dolayı Arnavutluk ile işbirliğin daha da 
derinleştirilmesi gerektiğine parmak basıldı.

Bu görüşme süresinde Meclis başkanı Arnavutluğun 
eski cumhurbaşkanlarını , Kosova'da seçim ve anayasa 
reformları ile ilgili çalışmalarla da tanıttı.

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi 
Dünya Bankası temsilcisi Jane Peter Olters'i kabul ederek 
bir görüşmede bulundu. Dünya Bankası temsilcisi 
tarafından Meclis başkanı bu görüşme süresinde, Dünya 
Bankası'nın gelecek dört yıl içerisinde enerji stratejisi ve 
Mart ayında ülkemizde enerji projelerini desteklemeye 
yönelik sözleşmenin hazırlıkları çerçevesinde Dünya 
Bankası müdür yardımcısı  Philipe Le Houerou'nun 
ziyaretiyle tanıtıldı.
Olters bu banka uzmanlarına göre küresel ısınmaya karşı 
esaslara aykırı olmayan linyit esasınca Kosova'da enerji 
projelerini destekleme konusunda Dünya Bankasının 
ilgisini doğruladı.
Parlamento Başkanı Krasniqi Sn. Philipe Le Houerou'un 
Kosova ziyaretinin çok önemli olarak değerlendirdi ve  
Dünya Bankasının, yatırımlarda bulunarak Kosova'da 
enerji projelerini desteklemeye hazır olduğunu söyledi.

Bu görüşmede her iki taraf Kosova'da bulunduğu 
ziyareti süresinde Sn. Le Houerou'nun, Kosova ile 
Dünya Bankası arasında olası sözleşmenin başarılı olarak 
ınaylanması için önkoşul olarak Dünya Bankası 
politikalarının açıklanması ve politik partilerin 
önceliklerinin açıklanması amacıyla Kosova Meclisinin 
tüm parlamento partilerinin temsilcileri ile görüşmesi 
konusunda anlaştı.

Arnavutluğun iki eski cumhurbaşkanı Kosova'da 

Dünya Bankası temsilcisi Olters: 

“Kosova'da enerji stratejisine ait projeleri destekleyeceğiz”

Samuel Zhbogar:  “Kosova'nın AB'ne doğru entegrasyon yolunu 

hızlandırmak için reformları berber gerçekleştirmeliyiz”
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UPF temsilcisi Wigand : “Kosova emeklilik fonları ve 

bankalara ait yasaların onayını hızlandırınız” 

UPF temsilcisi Meclis başkanını, Mecliste iki yasanın onaylanamsını gerektiren 

“Stand by” programı konusunda Kosova Hükümeti ile yürürtülmekte olan 

müzekerelerle tanıttı. 

Kosova Cumhuriyeti meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi, Uluslar arası Para Fonu 

(UPF) temsilcisi Johannes Wiegand ile görüştü. UPF temsilcisi Meclis başkanını 

“Stand by” programı konusunda Kosova Hükümeti ile yürürtülmekte olan 

müzekerelerle tanıttı ve bu görüşmelerin olumlu gidişatıne parmak bastı. 

Dolayısıyla o bu Programın Nisan ayında onaylanamsının, Emeklilik FonuYasası 

ve Bankalar Yasası olmak üzere Meclis tarafından bu iki yasanın önceden 

onaylanmasını gerektirdiğini söyledi. 

Paralemnto Başkanı Krasniqi UPF tarafından Kosova'nın finansal gözetiminin 

devam etmesi ve diğer uluslar arası finans mekanizmaları ile işbirliğinin devam 

etemsi için gereğin olduğunu vurguladı. Bu açıdan Meclis başkanı, her iki yasa 

tasarısının prosedüre tabi olduğunu vurgulayarak, bu tasarıların en kısa bir 

zaman içerisinde Meclis tarafından onaylanacağına inandığını söyledi. Krasniqi 

Meclis'te yasaların onayı ile ilgili bilgi verdi ve bu yasaların, finansal karşılığının, 

bütçe planlaması ile uyumlu olup olmadıklarının belirlenemsi amacıyla bu 

yasaların komisyonlarda gerçekleşen denetim sürecini vurguladı. Bu görüşmede 

Mali Bakanı Bedri Hamza da yer aldı.

M E C L I S

Gëzuar 8 Marsin

“ Bulunduğumuz yüzyıl, değişmeler ve büyük olanaklar dönemi olarak 

değerlendirilmektedir... Devlet olarak Kosova Cumhuriyeti'nin işlevliliği için 

önemli olan bu dönemde, genel gidişatlar süresinde kadın rolünün ileriye 

taşınması, cinsiyet eşitliğinin Avrupa'nın en yüksek ilkelerine göre oluşması 

yönünde öncelikli ödevlerden biridir”.

                                                                             Dr. Jakup Krasniqi
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